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داد خبر  تاجیکستان  و  ایران  مشترک  اتاق  رئیس 

ایران به  تاجیکستان  تجاری  هیات   سفر 
کشور دو  تعاملات  توسعه  هدف  با   
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سیاست هنر

مرعشی: 
چرا اجازه ندادید 
 روحانی، برجام را

 تمام کند؟

صادقی:  قطب الدین 

با دستور و فرمان 
 نمی شود

 عادی سازی کرد
حسین مرعشی از جمله مدیران جمهوری اسلامی است 
که هم با اصــلاح طلبان و هــم اصولگرایان مرزبندی 
های مشخصی در روش های مدیریت کشور دارد. او در 
مصاحبه با خبرآنلاین، دلسوزانه اشتباهات دولت رئیسی 
و مجموعــه های حاکمیتی و امنیتی را بر شــمرد. او به 
صراحت می گوید مواضعش نگرانی جدی نسبت به آینده 
ایران اســت. حاضر است با هر یک از مقامات جمهوری 
اســلامی که به آنها دسترســی دارد صحبت کند تا راه 
کارهــا و تحلیل ها درباره وضع موجــود به آنان بگوید. 
تحلیل نهایی مرعشــی این اســت که اگر فضای کشور 

بسته تر شود، بحران ها شدیدتر خواهد شد.

ســارا نصراللهی: مجســمه ها و تندیس های منحصربه فرد 
از شخصیت ها و مشــاهیر ایرانی در سراسر ایران به چشم 
می خورد. مجســمه هایی که بعد از گذشت سالها همچنان 
در خاطــر مردم ماندگار اســت و جز آثــار ماندگار هنری و 
جذابه های هنری کشور محسوب می شوند. اما در چندسال 
اخیر مجســمه  ماندگاری به این جمع مجســمه های سابق 
اضافه نشده است و اگر هم مجسمه ساخته و اضافه شده نه 
تنها ماندگار نبوده بلکه چهره شهر را هم زشت کرده است. 
به بهانه مجســمه هایی که در تهران و میادین شــهر وجود 
دارد به سراغ مســعود رنگرزان رفتیم تا با او درباره کیفیت 

مجسمه ها و عدم ماندگاری آن گفت وگو کنیم.
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مرعشی: 

چرا اجازه ندادید روحانی، برجام را تمام کند؟
مدیـران  جملـه  از  مرعشـی  حسـین 
جمهـوری اسـلامی اسـت کـه هـم بـا 
اصولگرایـان  هـم  و  طلبـان  اصـلاح 
مرزبنـدی های مشـخصی در روش های 
مدیریـت کشـور دارد. او در مصاحبـه بـا 
خبرآنلایـن، دلسـوزانه اشـتباهات دولـت 
رئیسـی و مجموعـه هـای حاکمیتـی و 
امنیتـی را بـر شـمرد. او بـه صراحت می 
گویـد مواضعـش نگرانـی جـدی نسـبت 
بـه آینـده ایـران اسـت. حاضـر اسـت با 
هـر یـک از مقامـات جمهوری اسـلامی 
صحبـت  دارد  دسترسـی  آنهـا  بـه  کـه 
کنـد تـا راه کارهـا و تحلیـل هـا دربـاره 
وضـع موجـود بـه آنـان بگویـد. تحلیـل 
اگـر  کـه  اسـت  ایـن  مرعشـی  نهایـی 
فضای کشـور بسـته تر شـود، بحـران ها 

شـدیدتر خواهـد شـد.
شوراهای عالی امنیتی:نقطه کانونی انفعال 

در تصمیم
از نـگاه حسـین مرعشـی، نقطـه کانونی 
از  بعـد  بحـران  مدیریـت  در  اشـکال 
کـه  بـود  ایـن  سراسـری  اعتراضـات 
سـطح  بالاتریـن  در  بحرانـی  »چنیـن 
ممکـن بایـد مدیریـت شـود« مرعشـی 
بـا اشـاره بـه اختـلاف نظـر رئیسـی و 
امنیـت  شـمخانی در دبیرخانـه شـورای 
ملـی کـه نتیجـه آن، ارجـاع تصمیمـات 
مهـم امنیتـی بـه جـای شـورای امنیـت 
ملـی بـه شـورای امنیـت کشـور بـوده، 
بـرای  کافـی  اختیـارات  را حائـز  شـاک 
بهـره گیـری از کل ظرفیـت وزارتخانـه 

ندانسـت و گفـت: هـای دولـت 
»دبیرخانـه شـورای عالـی امنیـت ملـی 
و  مدیریتـی  مرجـع  یـک  عنـوان  بـه 
کارشناسـی فعـال بوده اسـت که سـطح 
آن خیلـی فراتـر از وزارت کشـور اسـت. 
در شـورا، وزارت کشـور، وزارت خارجـه، 
اطلاعاتـی  نهادهـای  نیروهـای مسـلح، 
حضـور  دولتـی  بخش هـای  بقیـه  و 
دارنـد. تـا امـروز دبیرخانه شـورای عالی 
اطلاعاتـی  ذخیـره  یـک  ملـی  امنیـت 
مدیریـت  امـا  داشـته،  کارشناسـی  و 
مشـکلات موجـود که گسـتردگی آن بی 
سـابقه اسـت، بـا شـورای امنیت کشـور 
گرفتـه  قـرار  کشـور  وزارت  نظـر  زیـر 
اسـت. یعنـی سـطح مشـکل بـا سـطح 
مدیریـت هماهنـگ نیسـت. اگـر آقـای 
رئیسـی بـا آقای شـمخانی مشـکل دارد 
باید مشـکل را حل و تکلیفش را روشـن 
کنـد. اگر آقای رئیسـی و آقای شـمخانی 
هماهنگ و سـازگار نیسـتند باید تصمیم 
بگیرنـد. چـرا چنیـن موضـوع مهمـی از 
شـورای عالـی امنیـت ملـی بـه شـورای 
امنیـت کشـور منتقـل شـده اسـت؟ این 
در حالی اسـت کـه آقای وحیـدی جزئی 
از شـورای عالـی امنیـت ملـی اسـت.«
چه دلیلی دارد برای حفظ ساختمان 

فرمانداری دست به اسلحه ببریم؟
هاشـمی  دولـت  در  کرمـان  اسـتاندار 
رفسـنجانی با اشـاره به ضـرورت اصلاح 
قانـون بکارگیـری سـلاح هنگامی که به 
سـاختمان هـای اداری و دولتی همچون 
فرمانـداری حملـه مـی شـود و هزینـه 
کشـته شـدن افـراد بـر سیسـتم بـار می 
شـود، گفـت »هیـچ کس حـق نـدارد از 
تفنگـش اسـتفاده کنـد، مگـر ایـن کـه 
ضـرورت آن را یـک مرجع رسـمی تایید 
کرده و کنترل شـده باشد. چه دلیلی دارد 
بـرای حفـظ یک سـاختمان فرمانـداری، 

پلیـس دسـت بـه اسـلحه ببـرد؟ زمانـی 
کـه اسـتاندار کرمان بـودم دو بـار دوتا از 
فرمانداری هـای مـا را معترضیـن آتـش 
زدنـد و مـن تصمیـم گرفتـم و ایسـتادم 

تـا بـه احـدی تیراندازی نشـود. اشـکالی 
نـدارد بـه مـدت ۱۰ سـاعت فرمانـداری 

جیرفـت در اختیـار معترضیـن باشـد.«
از لباس شخصی ها استفاده نکنید؛ 

مسئولیت نمی پذیرند
ایـن همـان نکته ای اسـت که مرعشـی 
از زاویـه ای دیگـر بـه آن اشـاره و معتقد 
غیرحرفـه  نیـروی  از  نبایسـتی  اسـت 
ای همچـون لبـاس شـخصی هـا بـرای 
تامیـن امنیـت اعتراضـات اسـتفاده کـرد 
و در بیـان دلیـل ایـن موضـوع بـه عـدم 
مسـئولیت پذیـری لبـاس شـخصی هـا 
اشـاره و خطـاب به نهادهـای امنیتی می 
گویـد »آن چه واضح اسـت کمبـود نیرو 
هـم نداریـد، ولـی چرا بـه جای اسـتفاده 
از  انتظامـی  نیـروی  و  ارتـش  سـپاه،  از 
لباس شـخصی اسـتفاده می شـود. لباس 
شـخصی ای کـه در کنترل شـما نیسـت 
نمی تواند مسـئولیت بپذیـرد! حادثه ایذه 
را چـه کسـی مـی خواهـد جـواب دهد؟ 
چه کسـی پذیرفتـه در ایذه تروریسـت ها 
حملـه کردند؟ بگوییـد مامور من اشـتباه 
کـرده اسـت. این اشـتباهات باعث شـده 
رسـانه ای  ظرفیـت  تمـام  طـرف  آن  از 
و  سـعودی  عربسـتان  بـه  داوطلبانـه  را 

انگلیس هـا واگـذار کردیـم«
چرا اجازه ندادید روحانی برجام را 

تمام کند؟
فقـدان  کارگـزاران  حـزب  دبیـرکل 
مدیریـت فضـای بیـن المللـی را دلیلـی 
بـرای تحمیـل فشـار و هزینـه بـه ایران 
دانسـته و بـا یـادآوری بی تدبیـری در به 
نتیجـه رسـاندن برجام متاثر از سـوگیری 
هـای سیاسـی داخلـی، تاکیـد مـی کند.

»تقریبـا معلـوم بـود در انتخابـات ۱۴۰۰ 
معلـوم بـود کـه قـرار نیسـت انتخابـات 
یـک  بلکـه  شـود،  برگـزار  حداکثـری 
انتخابـات حداقلـی در دسـتور کار بـود. 

چـرا اجـازه ندادیـد آقـای دکتـر روحانی 
را  دولـت  بعـد  و  کنـد  تمـام  را  برجـام 
تحویـل آقـای رئیسـی دهد؟ می شـد تا 
آخـر دوره به آقـای روحانی انـواع تهمت 
هـا و افتراهـا را زد، ولـی منافـع توافـق 
بـا غـرب را داشـته باشـید. چرا اینـکار را 

نکردیـد؟ «
هـای  انتخـاب  بـه  اشـاره  بـا  مرعشـی 
اشـتباه دولت رئیسـی در گزینش مدیران 
و وزیـران گفـت »حـال دولـت خودتـان 
کادر،  انتخـاب  در  اولا  شـده؛  مسـتقر 
بدتریـن  هـای را انتخـاب  کردیـد، آقـای 
رئیسـی در حـوزه مناطـق آزاد، کسـی را 
بـه دبیـری مناطـق آزاد منصـوب کردند 
کـه n توییـت، علیـه مناطـق آزاد دارد؛ 
یـا انتصـاب آقای باقـری در امور هسـته 
ای کـه خـود از مخالفیـن برجـام بـوده 
و بیـش از ۶ مـاه اسـت روشـن شـده از 
طریق ایشـان نمـی توان امتیـاز جدیدی 

گرفـت، چـرا تمامـش نکردیـد؟«
تحلیل های غلط مبنای سیاست های 

اشتباه خارجی
رئیس دفتر هاشـمی رفسـنجانی با اشاره 
بـه تحلیـل هـای غلـط برخـی اطرافیان 
معـرض  در  را  او  کـه  جمهـور  رئیـس 
خطـای در تصمیمـات سیاسـت خارجـی 
قـرار مـی دهنـد گفـت »در توهـم ایجاد 
بحـران انـرژی اروپا در زمسـتان، کشـور 
در  یـا  بحـران سیاسـی کردیـد.  وارد  را 
ارتبـاط بـا ابزارهـای در دانشـگاه، فقـط 
بـا نیـروی امنیتـی نمـی توان بـه آرمش 
وزیـر  دانشـگاهی  هیـچ  یافـت.  دسـت 
علـوم را قبول نـدارد. ابزارهـای مدیریتی 
دولـت زیـاد اسـت، اما چـرا فقـط نیروی 

انتظامـی، اطلاعـات یـا قـوه قضاییه، در 
مدیریـت بحـران اسـتفاده می شـود و از 
تـوان وزارتخانـه هـای دیگـر غفلت می 

» شود.
تنها شانس جمهوری اسلامی که استفاده 

نخواهد کرد!
حسـین مرعشـی تنهـا شـانس جمهوری 
پیشـروی  از  جلوگیـری  بـرای  اسـلامی 
روند اعتراضات به سـمت رادیکالیسـم را 
بهـره گیری از فاصله شـکاف »ناراضیان 
سـاکت« و »ناراضیـان در خیابـان« مـی 
دانـد امـا با ناامیـدی از انفعـال جمهوری 
اسـلامی در اسـتفاده از ایـن شـانس می 
گویـد »نارضایتـی بالای ۷۵درصد اسـت 
ولـی ممکـن اسـت در خیابـان ۵ درصـد 
مـردم درگیـر باشـند. تـا ایـن شـکاف و 
فرصـت وجـود دارد، جمهـوری اسـلامی 
بایـد از ایـن فرصـت اسـتفاده کنـد کـه 

کند!« نمـی 
هـای  بـه ظرفیـت  اشـاره  بـا  مرعشـی 
مـی  کـه  اسـلامی  جمهـوری  موجـود 
توانـد رونـد اصـلاح را بـا بهره گیـری از 
نیروهـای بـا تجربـه در بدنه خـودش که 
معتقـد بـه نظام هسـتند، آغـاز کند گفت 
خدمـت  در  کشـور  کارشناسـان  »همـه 
جمهـوری اسـلامی هسـتند، اگـر آقایان 
جهانگیـری و علـی لاریجانـی را صـدا 
کننـد، آیـا آنهـا کمـک نمی کننـد؟ همه 

کنند. کمـک مـی 
جمهوری اسلامی را فدای ابراهیم رئیسی 

نکنید!
دبیـرکل حـزب کارگـزاران معتقد اسـت 
را  خـود  اسـلامی  جمهـوری  نبایسـتی 
فـدای ابرهیم رئیسـی کند چـون مدیران 
نمـی  رئیسـی  سـوی  از  شـده  انتخـاب 
لازم  کارامـدی  هـا  بحـران  در  تواننـد 
را داشـته باشـند. مرعشـی بـا یـادآوری 
تنفیـض  جلسـه  در  رهبـری  توصیـه 
بایـد  گویـد  مـی  جمهـوری  ریاسـت 
بـرای عمـل رئیسـی بـه وعـده هایـش 
زمـان تعییـن کننـد. او تاکیـد مـی کنـد 
»جمهـوری اسـلامی تـا کی قرار اسـت 
پـای آقـای رئیسـی بایسـتد؟ مـن اگـر 
تصمیـم گیر باشـم بـه آقای رئیسـی می 
گویـم چقدر وقـت می خواهیـد؟ بروید و 
حـل کنیـد اگـر حـل کردنـد کـه هیچی 
امـا اگـر حـل نکردنـد ... مگر قرار اسـت 
کـه ما جمهوری اسـلامی را فـدای آقای 

رئیسـی کنیـم؟  «

 تقریبا معلوم بود در انتخابات ۱۴۰۰ معلوم بود که قرار نیست انتخابات 
حداکثری برگزار شود، بلکه یک انتخابات حداقلی در دستور کار بود. 
چرا اجازه ندادید آقای دکتر روحانی برجام را تمام کند و بعد دولت 
را تحویل آقای رئیسی دهد؟ می شد تا آخر دوره به آقای روحانی 
انواع تهمت ها و افتراها را زد، ولی منافع توافق با غرب را داشته 

باشید. چرا اینکار را نکردید؟

,,

او »لیدر اغتشاشات« است 
اطلاعیه دادگســتری ایلام درباره ســونیا شریفی 
متهم ۱۷ ســاله آبدانانی، پــس از آزادی از زندان.
فارس نوشت:دادگستری ایلام طی اطلاعیه ای در 
خصوص پرونده سونیا شریفی اعلام کرد که تاکنون 
کیفر خواستی برای وی صادر نشده است.دادگستری 
ایــلام طی اطلاعیه ای در خصوص پرونده ســونیا 
شــریفی اعلام کرد که تاکنون کیفر خواستی برای 

وی صادر نشــده اســت.روابط عمومی دادگستری 
ایــلام در اطلاعیه ای اعلام کــرد: به اطلاع ملت 
شریف ایران می رســاند پرونده خانم سونیا شریفی 
به اتهام اغتشــاش، آشــوب و لیدر اغتشاشات در 
شهرستان آبدانان در حال تکمیل تحقیقات مقدماتی 
اســت و تاکنون کیفرخواســتی صادر نشده است.

برای نامبرده قرار قبولی وثیقه صادر و پس از تودیع 

وثیقه از زندان آزاد شده است؛ لذا تاکید می شود که 
دستگاه قضایی به تمامی پرونده ها بر اساس موازین 
قانونی و شرعی و بدون هیچ ملاحظات و فشارهای 
دشــمنان و رسانه های معاند که با توسل به دروغ و 
فرافکنی از هر حربه ای بــرای ضربه زدن به نظام 
مقدس جمهوری اسلامی استفاده می کنند، رسیدگی 

و رای قانونی صادر می گردد.

هیات نظارت بر نمایندگان به سخنان 
میرسلیم ورود می کند؟

نماینده تبریز در پاسخ به این سوال 
که آیا هیئت نظارت بر نمایندگان 
به  درباره صحبت های میرســلیم 
این موضــوع ورود پیدا می کند و 
اگر ورود پیدا می کند چه کســانی 
می توانند شــاکی باشــند، گفت: 
بررسی صحبت های آقای میرسلیم 
در هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان 

نیازمند شــاکی است و هرکسی می تواند نزد مقام قضائی شکایت کند، مقام قضائی 
این موضوع را به هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان ارجاع می دهد که مثلا شکایت 
از آقای میرسلیم اتفاق افتاده و تشخیص اینکه این فعل یا قول و گفتار در چارچوب 

رفتار نمایندگی بوده یا نه، برعهده هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان است.
نماینده تبریز گفت: به واســطه آن نامه ای که توسط ۲۲۷ نفر امضا شد، آن ها قادر 
به درک شــرایط موجود کشور نیستند. چه بســا تعدادی از آن ها برداشت شان این 
اســت که نسل بعد هم باید مثل نسل فعلی یا قبلی باشــد. ما حتما باید واقعیت 
تغییر نســل ها و عقاید را بپذیریم. اتفاقاتی در جامعه در حال رخ دادن است که در 
واقع انرژی این اتفاقات را اشتباهات و خطا ها تعیین می کند.به گزارش ایلنا؛ احمد 
علیرضا بیگی نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی در خصوص اظهارات 
میرسلیم نسبت به اعدام های انجام شده و در پاسخ به این سوال که فکر نمی کنید 
صحبت های تحریک کننده مسئولان باعث تحریک و عصبانیت بخشی از جامعه 
می شود و باید از آن پرهیز کرد، گفت: اینکه آقای میرسلیم چه دیدگاهی دارد، طبیعتا 
او نماینده مردم اســت و این دیدگاه برای خودشان محترم است. اما آن چیزی که 
به آن باور دارم این اســت که ما نیازمند درک صحیحی از آنچه که در جامعه رخ 
می دهد هستیم و بدون این شــناخت اصلا قادر نخواهیم بود شرایط موجود را به 
سمت ثبات و رضایتمندی مردم پیش ببریم.وی افزود: طبیعتا این شناخت، مستلزم 
ریشه یابی و واکاوی جریانات و اتفاقاتی است که در کشور رخ داده و اینکه الان آن 
گروهی که به عنوان معترض شناخته می شوند باید دید به دنبال چه چیزی هستند 
و این به ما بسیار کمک خواهد کرد که بتوانیم به سمت ثبات و آرامش کشور پیش 
برویم. تفکری که پشــتوانه اش همان ۲۲۷ امضای نمایندگان مجلس است که در 
آن بیانیه اشکالات قابل توجهی مشاهده شد، نمی تواند در راستای تامین خواسته ها و 
مطالبات مردم و آرامش جامعه موثر باشد.علیرضابیگی در پاسخ به این سوال که چرا 
برخی از مســئولان در این مواقع سکوت نمی کنند و در این شرایط بحرانی ترجیح 
می دهند این چنین صحبت کنند. با توجه به جایگاه آقای میرســلیم در مجلس آیا 
این صحبت ها باعث نمی شود همان افرادی که به او رای دادند دلسرد شوند، گفت: 
به واسطه آن نامه ای که توسط ۲۲۷ نفر امضا شد، آن ها قادر به درک شرایط موجود 
کشور نیستند. چه بسا تعدادی از آن ها برداشت شان این است که نسل بعد هم باید 
مثل نسل فعلی یا قبلی باشد. ما حتما باید واقعیت تغییر نسل ها و عقاید را بپذیریم. 
اتفاقاتی در جامعه در حال رخ دادن است که در واقع انرژی اتفاقات را اشتباهات و 
خطا ها تعیین می کند. این خطا ها در نوع مواجهه با حادثه فوت خانم مهسا امینی یا 
مواجهه با حادثه زاهدان خودش را نشان می دهد و بعد هم خیلی زود روشن می شود 
آنچه رخ داده محصول فقدان نگرش جامعه به اتفاقات و وقایعی بود که در کشور در 
حال رخ دادن است.وی در پاسخ به این سوال که چقدر ضرورت دارد شخصیت های 
سیاســی به ویژه آقای میرسلیم در جایگاهی صحبت کنند که نماینده همه مردم 
باشند و حتی صحبت هایشان باعث نشود که نگاهشان فقط به بخشی از مردم باشد، 
گفت: در واقع این اشــکال به کلیت نهاد مجلس و جایگاه ریاست جمهوری وارد 
است که ما در شرایط بحران نمایندگی به سر می بریم و در غیاب بخش قابل توجهی 
از مردم که در انتخابات مجلس و انتخابات ریاست جمهوری شرکت نکردند، باید 

بپذیریم که این نقیصه متوجه مجلس و جایگاه ریاست جمهوری است.
علیرضابیگی در پاســخ به این ســوال که آیا این اظهارات باعث تضعیف جایگاه 
نمایندگی نمی شود، گفت: با توجه به اختیاراتی که جایگاه نمایندگی در قانون اساسی 
در آن منظور شده تا زمانی که متوجه خارج از چارچوب های نمایندگی نباشد ایرادی 
به آن وارد نیست. بالاخره آقای میرسلیم به عنوان نماینده عقیده خودشان را ابراز 
کردند و قضاوت برعهده مردم اســت. کما اینکه این موضوع متوجه من هم است. 
من هم در جایگاه نمایندگی موضوعاتی که مطرح می کنم چه بسا بخشی از جامعه 
نقطه نظرات من را قبول نداشته باشند که حتما در صورت برگزاری یک انتخابات با 

حضور جامع مردم، حتما در معرض انتخاب این آدم ها قرار نخواهم گرفت.
وی در پاســخ به این سوال که آیا هیئت نظارت بر نمایندگان درباره صحبت های 
میرســلیم به این موضــوع ورود پیدا می کند و اگر ورود پیدا می کند چه کســانی 
می توانند شاکی باشند، گفت: بررسی صحبت های آقای میرسلیم در هیئت نظارت 
بر رفتار نمایندگان نیازمند شاکی است و هرکسی می تواند نزد مقام قضائی شکایت 
کند، مقام قضائی این موضوع را به هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان ارجاع می دهد 
که مثلا شــکایت از آقای میرسلیم اتفاق افتاده و تشخیص اینکه این فعل یا قول 
و گفتــار در چارچــوب رفتار نمایندگی بوده یا نه، برعهــده هیئت نظارت بر رفتار 
نمایندگان اســت.علیرضابیگی در پاسخ به این ســوال که از نظر شما گفتار آقای 
میرسلیم می تواند مصداق بارز شکایت باشد، گفت: این عقیده نماینده است. هرچند 
در دوره آقای روحانی اظهاراتی که من درباره فســاد داشــتم، مورد ایراد آن ها قرار 
می گرفــت و مدام ما را به دادگاه ها و محاکم ارجاع می دادند، فارغ از اینکه من در 
چارچوب رفتار نمایندگی و وظایف و تکالیف نمایندگی انجام وظیفه می کردم، اما 
مجلس گذشته و هیئت نظارت ما را چندین بار به مقام قضائی ارجاع داد و پرونده ما 
نزد مقام قضائی مورد رسیدگی قرار گرفت. الان هم همین طور است اگر آن هیئت 
به این موضوع برسد که این قول یا گفتار یا فعل در چارچوب رفتار نمایندگی نبوده 

می تواند آن شکایت را به دادگاه ارجاع دهد.

دیدگاه روز

ی
خل

 دا
ت

اس
سی



3
شنبه 26 آذر 1401/   سال سوم  /   شماره 1376

Vol.3.No.1376/ December 17.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

آیا درخواست شریعتمداری شدنی است؟

بستن »تنگه ی هرمز« 
در چند وقت اخیر صحنه سیاســت خارجی 
و دیپلماســی ایران روزهای پر التهابی را 
سپری می کند. از یک سو پرونده هسته ای 
و احیــای برجام به محاق رفته اســت. از 
سوی دیگر، کشورهای غربی دور جدیدی 
از تحریم ها را علیــه ایران به بهانه حقوق 
بشــر و مداخله تهران در بحران اوکراین 

کلید زده اند.
به گزارش فرارو، علاوه بر این دو ســطح، 
ســفر اخیر شــی جین پینگ به عربستان 
و امضــای او پای بیانیه هــای ضدایرانی، 
مســاله ای جدیــد را پیش روی سیاســت 
خارجی ایــران قرار داده اســت. در چنین 
مدیر مسئول  فضای حسین شریعتمداری، 
روزنامه کیهان، اخیرا پیشنهاد بستن تنگه 

هرمز را مطرح کرده است.
البته این پیشنهاد جدید نیست و در گذشته 
بارها مطرح شــده کــه مهم ترین آن ها از 
سوی حســن روحانی، رئیس جمهور سابق 
ایران بعد از ماجرای خروج آمریکا از برجام 
در سال ۹۸ بود. در گذشته نیز هر بار طرح 
ایــن موضوع کانون توجهات را به ســوی 
خود جلب کرده اما هیــچ گاه گامی عملی 
در این مسیر از سوی دولت ایران برداشته 

نشده است. 
با ایــن اوصاف، اکنون این مســاله جدی 
قابل طرح است که آیا آن چنان که برخی ها 
مطــرح می کنند ایــران می توانــد تنگه 
هرمــز را ببندد؟ در صورت اجرایی شــدن 
چنین ســناریویی چــه پیامدهایی متوجه 
ایــران خواهد بود؟ فرارو در پی پاســخ به 
این پرســش ها دیدگاه عبدالرضا فرجی راد، 
کارشناس مســائل بین الملل را جویا شده 

است.
بستن تنگه هرمز دلیل قانع کننده 

می خواهد و می تواند منجر به وقوع 
جنگ شود

آیــا »تنگــه ی هرمــز« بســته خواهــد 
شد؟عبدالرضا فرجی راد در گفتگو با فرارو 
با بیان اینکه تحریم هایی که اروپا و غرب 
اعمال می کند فردی و حقوق بشری است 

بعید می دانم در قبــال تحریم های  گفت: 
حقوق بشــری و افراد بشــود تنگه ی بین 
المللی که نزدیــک به چهل درصد از نفت 
جهان از آن می گذرد را به راحتی بست. اگر 
تنگه ی هرمز بخواهد بسته شود باید دلیلی 

قانع کننده ای وجود داشته باشد.
او در ادامه تاکید کرد: اگر برای تحریم 
افراد یا مسائل حقوق بشری و فرهنگی 
تنگه ی هرمز بسته شــود ایران با کل 
جهان درگیر می شــود. باید پشت این 
حرکت استدلالی وجود داشته باشد که 
با آن بتوان جهان را قانع کرد که ایران 
به ایــن دلیل اقدام به بســتن تنگه ی 
هرمز کرده است. لذا اگر دلیل محکمی 

پشــت این حرکت وجود نداشته باشد 
ضمن آنکــه بی ثباتی بزرگی در منطقه 
رخ خواهــد داد کشــورها به ســرعت 
موضوع را به شورای امنیت خواهند برد. 
براســاس بند هفتم درگیری در منطقه 

ایجاد می شود و جنگ به راه می افتد.
این کارشناس مسائل بین الملل با تاکید 
اتفاقی  احتمال رخ دادن چنین  براینکه 
بســیار دور از انتظار است، گفت: بعید 
می دانم که ایــران اصلا در فکر چنین 
مسائلی باشــد. طبیعی است که اهالی 
تحلیل و افرادی که در رسانه و سیاست 
هســتند نظرات متفاوتی داشته باشند؛ 
اما از نظر حقوقی و از نظر دولت ایران 

بعید اســت که دولت رئیســی بخاطر 
 تحریم افراد دســت به چنین اقداماتی

 بزند.
در بستن تنگه هرمز، ایران نیز یکی از 

متضرران اصلی خواهد بود
فرجی راد در ادامه بــه زیان های احتمالی 
بسته شــدن تنگه ی هرمز اشــاره کرد و 
گفــت: در درجــه اول چنیــن اقدامی در 
رابطــه با مســائل کوچک و کــم اهمیت 
انجام نمی شــود. وقتی تنگه ی هرمز بسته 
شــود علاوه بر اینکه کشــورهای جهان 
خســارت می بینند کشــور ما نیز به همان 
انــدازه زیــان خواهد دید. ما خــود صادر 
کننده نفت هســتیم و بیش از یک میلیون 
بشکه نفت صادر می کنیم و به پول آن به 
شــدت احتیاج داریم. بسیاری از کالاهای 
اساســی، مواد اولیه و پایــه دامی و… از 
بندرعباس و چابهار وارد می شــود. طبیعی 
اســت که در داخل هم مشکلات بسیاری 
به وجــود می آید. بنابراین ایران وارد چنین 
موضوعاتی نخواهد شــد مگر آنکه متحد 
شــوند و بخواهند استفاده از تنگه ی هرمز 

را برای ایران ممنوع کنند.

  اگر برای تحریم افراد یا مسائل حقوق بشری و فرهنگی تنگه ی 
هرمز بسته شود ایران با کل جهان درگیر می شود. باید پشت این 
حرکت استدلالی وجود داشته باشد که با آن بتوان جهان را قانع 
کرد؛ لذا اگر دلیل محکمی پشت این حرکت وجود نداشته باشد 
ضمن آنکه بی ثباتی بزرگی در منطقه رخ خواهد داد کشور ها به 

سرعت موضوع را به شورای امنیت خواهند برد

,,

حضور شناورهای بدون سرنشین رژیم صهیونیستی در خلیج فارس
پایگاه اینترنتی عبری زبان »اســرائیل دیفنس« 
اعلام کرد شناورهای بدون سرنشین ارتش رژیم 
صهیونیســتی وارد آب های خلیج فارس شــده 
است.به گزارش مرکز اطلاع رسانی فلسطین به 
نقل از این پایگاه صهیونیســتی افزود، این اقدام 
در چارچوب رزمایش آمریکا در خصوص بررسی 
هماهنگی میان شناورهای بدون سرنشین تولید 

شده توسط ۱۷ شــرکت در سراسر جهان انجام 
شده اســت.بر اســاس این گزارش، شناورهای 
اســرائیلی در پایگاه ناوگان پنجم دریایی آمریکا 
در بحریــن پهلــو گرفته و برای ایــن منظور از 
آب های خلیج فارس عبور کرده اند.ناوگان پنجم 
دریایی ارتش آمریکا رزمایشی سه هفته ای را از 
۲۳ نوامبر گذشته آغاز نموده که هدف آن ایجاد 

هماهنگــی میان ظرفیت های هوش مصنوعی و 
فناروی های کنترل از راه دور است.این رزمایش 
کــه » Digital Horizon« نــام دارد به منظور 
تقویــت اقدامات فرماندهی ناوگان پنجم دریایی 
برای ادغام فناوری های جدید کنترل از راه دور و 
ایجاد اولین ناوگان شناورهای بدون سرنشین در 

جهان در تابستان آینده برگزار شده است.

چین، بزرگترین زندان روزنامه نگاران  جهان
ســرکوب روزنامه نگاران در روسیه از زمان 
آغاز حملــه نظامی این کشــور به اوکراین 

افزایش یافته است.
تعداد روزنامه نگاران زندانی در سراسر جهان 

به رکورد کم سابقه رسید.
به گزارش عصرایــران به نقل از خبرگزاری 
فرانســه، ســازمان غیردولتی »گزارشگران 
بدون مرز« )خبرنگاران بدون مرز( آماری از 
روزنامه نگاران و خبرنــگاران زندانی در دنیا 
منتشــر کرد.تعداد کل روزنامه نگاران زندانی 
در جهان بــه ۵۳۳ روزنامه نگار رســید که 
نسبت به سال گذشته، افزایش ۴۰ درصدی 
دارد. آمار ســال گذشــته ۴۸۸ روزنامه نگار 
زندانی بود.سازمان »گزارشگران بدون مرز« 
آمار فعلی روزنامه نگاران زندانی در جهان را 

»تاریخی« توصیف کرده است.
همچنین چین بــه عنوان »بزرگترین زندان 
روزنامه نگاران در جهان« لقب گرفت چرا که 
زندانی جهان  روزنامه نگاران  تعداد  بیشترین 

مربوط به این کشور است.
بیــش از نیمــی از روزنامه نــگاران زندانی 
در جهان مربوط به ۵ کشــور اســت. این ۵ 
کشــور و تعــداد روزنامه نــگاران زندانی به 
ترتیــب چین )۱۱۰ (،  میانمــار )۶۲(، ایران 
)۴۷ (، ویتنام )۳۹( و بلاروس )۳۱( هستند.

به گفته »گزارشگران بدون مرز«، ایران در 
سال گذشته، در این فهرست ۵ گانه نبود اما 

امسال وارد این فهرست شد.
»گزارشــگران بدون مرز« یا » خبرنگاران 
 Reporters Without( مــرز«   بــدون 
Borders( سازمان غیردولتی فعال در زمینه 
دفاع از روزنامه نگاران و آزادی روزنامه نگاری 
مســتقر در پاریس اســت. این ســازمان از 
ســال ۱۹۹۵ تاکنــون هر ســاله آماری از 
روزنامه نــگاران زندانی در جهان و ســطح 
آزادی رســانه ها در کشورهای مختلف ارائه 
می کند.وظیفه این ســازمان غیرانتفاعی بین 
از روزنامه نگاری آزاد، مستقل،  المللی، دفاع 

کثرت گرا و دفاع از کارکنان رسانه هاســت. 
ســازمان غیردولتــی »گزارشــگران بدون 
مرز« در ســازمان ملل، یونســکو و شورای 
اروپــا، جایگاه مشــورتی دارد.در گزارش به 
روزنامه نگاران زن هم اشــاره و گفته شــده 
تعــداد بی ســابقه ای از روزنامه نگاران زن 
زندانــی در جهان وجــود دارد. تعداد آنها در 
سال جاری میلادی به ۷۸ نفر رسید اما این 
عدد در سال گذشــته ۶۰ نفر بود.دلیل این 
موضوع هم افزایش تعداد زنان در این حرفه 

اعلام شده است.
هم اکنــون روزنامه نــگاران زن حدود ۱۵ 
درصد از کل روزنامه نگاران زندانی هســتند 

اما ۵ ســال قبل این نسبت کمتر از ۷ درصد 
بــود.۴۵ درصــد از روزنامه نــگاران زندانی 
در جهــان مربوط به قاره آسیاســت و بیش 
از ۳۰ درصد مربوط به خاورمیانه و شــمال 
سرکوب  است  آمده  گزارش  افریقاســت.در 
روزنامه نگاران در روسیه از زمان آغاز حمله 
نظامی این کشور به اوکراین در اسفند ۱۴۰۰ 

به میزان زیادی افزایش یافته است.
روزنامه نگاران کشته شده

آمار روزنامه نگاران کشته شده در جهان هم 
افزایش یافت ودر ســال جاری میلادی، به 
عدد ۵۷ روزنامه نگار رســید. بخشی از این 
آمار مربوط به جنگ روســیه علیه اوکراین 

است.
این آمار در ســال گذشته کمتر بود. در سال 
۲۰۲۱ میلادی ۴۸ نفر و سال ۲۰۲۰ میلادی 

۵۰ روزنامه نگار، کشته شدند.
از میان ۸ روزنامه نگار کشــته شده در جنگ 

اوکراین، ۵ روزنامه نگار خارجی بودند.
»گزارشــگران بدون مــرز« تاکید کرد ۸۰ 
درصد از فعالان رسانه ای که در سال ۲۰۲۲ 
کشته شدند به صورت عامدانه به دلیل حرفه 
و موضع گیری درباره موضوعاتی که بر آنها 
متمرکز بودند )به ویژه جرایم سازمان یافته و 

فساد اداری مالی( مورد هدف قرار گرفتند.

یک نشریه فرانسوی مدعی شد؛

سلاح سری پوتین که نتیجه جنگ با 
اوکراین را تغییر می دهد

شــرایط جنگ اوکراین و روسیه 
بســیار پیچیده شــده است. در 
حالیکه برخــی گروه ها از قریب 
الوقوع بودن پیمان صلح دوجانبه 
ســخن می گویند اما به نظر می 
رســد نه اوکراین و نه روســیه 
تمایلــی به صلح در مقطع زمانی 

کنونی ندارند و در تلاشــند که پیش از مذاکرات در جنگ دســت برتر 
را پیدا کنند.

خبر فوری نوشــت: در این شرایط، روســیه تلاش بیشتری دارد که در 
زمینه نظامی امتیازات بیشــتری بگیرد. در حال حاضر، روســیه شرایط 
خوبی در اوکراین ندارد و اگر با این میزان از دســتاوردهای نظامی پای 

میز مذاکرات بنشیند، قطعا شکست خورده به حساب می آید .
در همین زمینه، الجزیره قطر به نقل از نشریه فرانسوی زبان لو پاریزین 
از سلاح مخفی پوتین رونمایی کرده است. این سلاح تاکتیکی است که 

می تواند سرنوشت جنگ را به نفع مسکو تغییر دهد.
سلاح سری پوتین چیست؟

روزنامه فرانســوی لو پاریزین )Le Parisien( نوشــت که گروه شــبه 
نظامی واگنر روسیه شــروع به ایجاد یک خط دفاعی متشکل از بلوک 
های ســیمانی و ســنگرهای ضد تانک در شرق اوکراین کرده و رسانه 
های روســی نیز آن را به عنوان ســلاح مخفی ولادیمیر پوتین، رئیس 

جمهور روسیه برای پیروزی بر اوکراین معرفی کرده اند.
رسانه های روسی مدعی شــده اند که این خط دفاعی می تواند تانک 
هــای اوکراینی را مهــار و نابود کند اما لو پاریزین مدعی اســت طبق 
عکس های فراوانی که در شبکه های اجتماعی و مطبوعات موجود است، 

کاستی هایی در این خط دفاعی وجود دارد.
این روزنامه - در گزارشی به قلم فلیکس دورسو - اعلام کرد که  خط 
دفاعــی واگنر که مطبوعات روســیه آن را ابزاری برای معکوس کردن 
روند جنگ توصیف کردند، یادآور »خط دفاعی زیگفرید« است که آلمان 
ها در طول جنگ جهانی دوم ســاخته بودنــد. بنجامین پتیت، تحلیلگر 
داده، که تصاویر ماهواره ای متعددی از این خط دفاعی به دست آورده 
و آنها را منتشر کرده، مدعی است، این خط دفاعی از یک ردیف دوتایی 
از ســکوهای کوچک بتنی به نام »دندان اژدها« تشــکیل شده است. 
پشــت آن یک سنگر عمیق است که با سنگر دوم تکمیل می شود و به 
عنوان »موقعیت شــلیک برای پیاده نظام و حمل و تقرر وسایل نقلیه و 

خودروهای زرهی« عمل می کند.
اما به گفته خاویر تیتلمن، که جنگ را از نزدیک دنبال می کند، این دیوار 
عظیم نقص های زیادی خواهد داشت. این محقق می گوید؛ کافی است 
دندان های اژدها تا حدی زیر خاک دفن شوند تا فقط لبه آن ظاهر شود. 
یک بولدوزر زرهی ساده تمام چیزی است که برای این کار لازم است.
روزنامه لو پاریزین محل خط پدافندی را بررسی کرده است. این مکان 
توسط رسانه های آمریکایی که به تصاویر ماهواره ای دسترسی داشتند، 
ردیابی شده اســت. طبق اطلاعات منتشر شده، خط دفاعی روسیه  در 
نزدیکی شــهر پروسپانا و در منطقه بلگورود روسیه در مرز اوکراین قرار 
دارد. همچنین، طرح نهایی پروژه - طبق ادعای نشــریه فرانســوی - 
در حلقــه های فکری و گــروه های تلگرامی طرفدار روســیه در حال 
 RIA پخش اســت. بر اســاس نقشه منتشر شده توســط پایگاه روسی
Fan، استحکامات در یک محور جنوب به شمال از شهر سوتلوگورسک 
)Svetlodarsk( شــروع می شــود، خط مقدم را تــا رودخانه دونتس 
)Donets( دنبال می کند، ســپس به سمت مرز می رود و بیش از ۱۰۰ 

کیلومتر را پوشش می دهد.
خط دفاعی واگنر قدرت تغییر نتیجه جنگ را دارد؟

در رابطه با سلاح ســری جدید پوتین، سرویس های اطلاعاتی بریتانیا 
مدعی شــده اند که ایجاد خط دفاعی در پشت خط مقدم کنونی مانع از 
هر گونه ضدحمله ســریع اوکراین و هجوم به دونباس می شود. به نظر 
می رســد روس ها با ایجاد خط دفاعی واگنــر می خواهند ثابت کنند که 
دونباس چقدر برای آنها مهم است و آنها تا انتها خواهند ایستاد و از این 

منطقه محافظت خواهند کرد.
در مقابل، یک کارشناس نظامی اوکراینی به نام سرگئی چرواتی، معتقد 
اســت که اهمیت خط واگنر اساساً روانی است و نقش زیادی در جنگ 
ایفا نمی کند. این تحلیلگر معتقد اســت خط دفاعی جدید روســیه که 
اســتان دونتسک را به دو بخش تقســیم می کند، اعتراف بزرگ روس 
ها به ضعف خود است. ژنرال دومینیک ترینکن، رئیس سابق مأموریت 
نظامی فرانســه در ســازمان ملل متحد هم در گفتگو با لو پاریزین به 
این مســاله اذعان داشته است. در واقع، ایجاد خط دفاعی جدید به این  
معنی است که  کرملین در حال بررسی احتمال از دست دادن بخشی از 
دونتسک است و این نشان می دهد که اوکراینی ها بیشتر از آنچه تصور 

می شد دست بالا را در جنگ دارند.
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جزئیات برقراری حقوق بازنشستگان 
جدید آموزش و پرورش

صندوق  فنــی  امــور  معاون 
درباره  کشــوری  بازنشستگی 
برقراری حقوق بازنشســتگان 
جدیــد آمــوزش و پــرورش 
گفــت:  و  داد  توضیحاتــی 
مــا مشــکلی بــرای اعمال 
افزایش هــای ناشــی از رتبه 

بندی نداریم. احکام رتبه بندی را برای فرهنگیانی که امســال بازنشسته 
شــده اند در آذرماه صادر می کنند. احکام  که به دســت ما برسد ما هم 

اصلاحات لازم را انجام می دهیم.  
معاون امور فنی صندوق بازنشســتگی کشــوری در روز ۲۹ شهریورماه 
سال جاری در مصاحبه ای با ایسنا، از مشکلات صدور دیر هنگام احکام 
بازنشســتگی فرهنگیان به علت تاخیر در ارســال مدارک شاغلین در 
آستانه بازنشستگی از سوی وزارت آموزش و پرورش ابراز نگرانی کرده 
بود.به گفته وی،  شروع سال تحصیلی و فعالیت کاری و بازنشستگی در 
آموزش و پرورش، مهرماه است و از طرفی هم  ابلاغ بازنشستگی معلمان 
دارای شرایط بازنشســتگی را به همین تاریخ  صادر می کنند؛ صندوق 
بازنشستگی در سال گذشته با تاخیر در برقراری و پرداخت حقوق مواجه 
شد و در آذر و دی، چندهزار بازنشسته بودند که پرونده هایشان از سوی 
وزارت آموزش و پرورش با تاخیر ارسال شده بود بنابراین چهارماه حقوق 
نگرفته بودنــد. او همچنین از مدیران آموزش و پرورش خواســته بود 
پرونده مشــمولان زودتر از سوی این وزارتخانه ارسال شود.اکنون اکبر 
شیرمحمدی، معاون امور فنی صندوق بازنشستگی کشوری در گفت وگو 
با ایسنا، درباره آخرین وضعیت صدور احکام بازنشستگان جدید آموزش 
و پرورش توضیح داد و اظهار کرد: حواله حقوقِ تازه بازنشستگانِ آموزش 
و پرورش این ماه صادر شــد؛ امسال حدود ۴۱ هزار بازنشسته از جامعه 
فرهنگیان داشتیم که احکامشان را تایید کرده ایم.وی افزود: تنها حدود 
۳۰۰۰ نفر باقی مانده بودند که هنوز مدارکشــان به دســت ما نرسیده، 
اما اطلاعاتشــان را تحت وب برای ما ارســال کردند.محمدی با بیان 
اینکه ما برای آن ۳۰۰۰ نفر حواله موقت پرداخت کرده ایم و حقوقشان 
را بــر اســاس ۷۰ درصدِ آخرین حقوق پرداخــت کرده ایم گفت: بعد از 
آنکه پرونده شــان به جریان بیفتد و از سوی صندوق تایید نهایی بشود، 
باقی مانده حقوقشان که معوق شده را ماه آینده برایشان واریز می کنیم. 
وی ادامه داد: موعد بازنشستگی همه آنها مهرماه نبود و بسیاری در آبان 

ماه بازنشسته شده و برای این امر اقدام کردند. 
تاکید وزیر بر تعهد نظام بانکی به بخش مسکن

اولتیماتوم به بانک ها!
در شــرایطی که نظام بانکی طی ۱۶ ماه گذشته وقع چندانی به پروژه 

ننهاده،  نهضت ملی مســکن 
از  شهرســازی  و  راه  وزیــر 
فراخوان به بانکها برای عمل 

به تعهداتشان خبر داده است.
به گزارش ایســنا، وزیر راه و 
شهرســازی گفته است که از 
روز شــنبه به همه بانک های 
کشــور فراخــوان دادیــم و 

هر کدام از بانک های کشــور متعهدند پرداخت تعداد مشــخص شــده 
تســهیلات را بر عهده بگیرند تا عملیات اجرایی طرح های ساختمانی 

سرعت بگیرد.
این صحبت مهرداد بذرپاش در شــرایطی مطرح شــده که طی ۱۶ ماه 
گذشــته از ۲۶ بانک و موسســه بانکی که متعهد به پرداخت ۳۶۰ هزار 
میلیارد تومان تسهیلات طرح جهش تولید و تامین مسکن شده اند، تنها 
یک بانک به تعهد خود عمل کرده اســت. بانک مسکن تا کنون حدود 
۶۰ هزار میلیارد تومان وام به بخش مسکن داده و سایر بانکها به نوعی 

از این بخش جاخالی دادند.
کمبود منابع و طولانی بودن فرآیند تقســیط وامهای بخش مســکن از 
جمله دلایل بی میلی بانکها به پرداخت تسهیلات این بخش است. مدت 
زمان پرداخت وام واحدهای نهضت ملی مسکن ۲۰ سال تعیین شده و 
طبیعتا بانکها دلشان نمی خواهد منابع خود را در این مدت طولانی فریز 
کنند.از سوی دیگر برخی کارشناسان معتقدند بانک به عنوان یک بنگاه 
اقتصادی، تسهیلات خود را به بخشهایی که بازدهی بهتری دارد واگذار 

می کند و از این لحاظ نمی توان به بانکها خرده گرفت.
با این حال رکود بخش مســکن و پایین بودن توان متقاضیان، شرایطی 
را ایجاد کرده که ظاهرا چاره ای جز ورود بانکها به این حوزه نیست. اما 
تجربه ۱۶ ماه گذشــته نشــان داده آنها حتی به تاکیدات مقامات دولت 
مبنی بر پرداخت وام پروژه های نهضت ملی مســکن توجه جدی نشان 

نداده اند.

قطار قیمت ها پرقدرت تر از قبل به راه افتاد   

فرمانده اقتصاد کشور کجاست؟
زهـرا علی اکبـری- ایـن چنیـن بـود کـه 
همزمـان  رییس جمهـوری  اول  معـاون 
را  ایـران  اقتصـاد  فرماندهـی  مسـئولیت 
بـر عهـده گرفـت. هـر چنـد سـید ابراهیم 
رییسـی دلیـل انتخـاب محمـد مخبـر بـه 
پیشـگیری  را  اقتصـادی  فرمانـده  عنـوان 
از بگومگوهـای احتمالـی در آینـده عنـوان 
وجـود  بـا  می رسـد  نظـر  بـه  امـا  کـرد 
بحرانـی بـودن وضعیت اقتصاد ایـران، تیم 
اقتصـادی دغدغه ای بـرای بگومگو ندارد و 
همگی متفق القـول، معتقدند عملکردشـان 

مناسـب و شایسـته تقدیـر اسـت.
رییسـی پس از معرفی کابینـه در برنامه ای 
مسـئول  وظایـف  دربـاره  تلویزیونـی 
هماهنگـی تیـم اقتصـادی دولـت کـه در 
اقتصـادی  فرمانـده  عنـوان  بـه  رسـانه ها 
بـود: »در دولـت  یـاد شـده، گفتـه  از آن 
بـه  جایگاهـی  کـه  می دانیـم  ضـروری 
لـذا  و  باشـد  هماهنگ کننـده  عنـوان 
هماهنگـی  مسـئول  دولـت  اول  معـاون 
تیـم اقتصـادی اسـت و همـه بخش هـا بـا 
معـاون اول هماهنـگ خواهنـد کـرد یعنی 
در طرح هـا و بحث هـا، آهنـگ واحـدی از 
دولـت شـنیده خواهـد شـد. من ایـن را در 
مجلـس و در جلسـه رأی اعتمـاد وزرا هـم 
اعـلام کردم و اینجـا هم می گویـم معاون 
اقتصـادی  تیـم  هماهنگـی  مسـئول  اول 
دولت اسـت. هم جایگاه قـدرت قانونی اش 
از بخش هـای دیگـر بیشـتر اسـت و هـم 
اینکـه تیـم اقتصـادی کامـلًا می توانـد بـا 
ایشـان هماهنـگ کار کنـد در عیـن اینکه 
در سـتاد اقتصـادی، بخش هـای دیگـر هم 

در جریـان قـرار خواهنـد گرفـت.«
فرمانده اقتصادی چه می کند؟

دولـت  جـاری،  سـال  ماه هـای  اولیـن  در 
تصمیـم بـه حـذف ارز ۴۲۰۰ تومانـی بـا 
ارزی در کشـور گرفـت.  هـدف مدیریـت 
ایـن اتفـاق زمینـه را بـرای بـروز تورمـی 
چشـمگیر در حـوزه مواد غذایـی مهیا کرد.

بـر اسـاس داده های موجود، تـورم نقطه ای 
جـاری  سـال  مهرمـاه  در  خوراکی هـا 
بـه عـدد ۷۰٫۷ واحـد درصـد و شـاخص 
را  درصـد  واحـد   ۵۹٫۶ رقـم  آن  سـالانه 
نشـان می دهنـد. بدیـن ترتیب شـهروندان 
و  نوشـیدنی  موادغذایـی،  خریـد  بـرای 
 ۱۴۰۰ سـال  مهـر  بـه  نسـبت  دخانیـات 
به طـور میانگیـن بایـد ۷۰٫۷ واحـد درصـد 
پـول بیشـتری پرداخته اند . رشـد تـورم در 
آبـان نیـز تـداوم داشـته و طبـق گـزارش 
مرکـز آمـار ایـران تـورم ماهانـه در آبـان 
۱.۳ درصـد نسـبت بـه مهرماه رشـد کرده 
اسـت . در عیـن حـال بـه حرکـت درآمدن 
قیمت هـا در بـازار سـکه، ارز، طـلا، خودرو 
و مسـکن گـواه ان اسـت که دولـت برنامه 
اقتصـادی مشـخصی در این حـوزه ندارد و 
بنـا بر اعـلام کارشناسـان دچـار روزمرگی 
اسـت. مهـدی پازوکـی از جملـه کسـانی 
اسـت کـه انتقاداتـی تنـد را بـه عملکـرد 
معتقـد  و  دانسـته  وارد  دولـت  اقتصـادی 
اسـت هیـچ برنامـه ای در ایـن میـان بـه 
حسـینی  حمیـد  سـید  نمی خـورد.  چشـم 
نیـز در گفتگـو بـا نگارنـده گفـت: دولـت 
نـدارد  نقـدی  قابـل  و  مشـخص  برنامـه 
کـه بـر مبنـای آن بتـوان ارزیابـی کـرد به 
هـدف رسـیده یا خیـر و همه چیـز در قالب 
بازیابـی  قابـل  وعده هـا  از  مجموعـه ای 

. ست ا
در ایـن میـان فرمانده اقتصـادی که رقیب 
در  بـه  میـدان  از  نیـز  را  رضایـی  خـود، 

کـرده، در طـول ایـن مـدت هیـچ واکنش 
مشـخصی نسـبت بـه تحـولات اقتصادی 

اسـت. نداده  نشـان 
می دهـد  نشـان  رو  پیـش  اینفوگرافیـک 
کـه قیمت هـا در دوره انتصـاب مخبـر بـه 
عنـوان رییـس هماهنگی اقتصـادی دولت 

چـه تغییـری کرده اسـت.

 بـر اسـاس ایـن گـزارش، قیمـت هـر متر 
مسـکن در تهـران در مـرداد ۱۴۰۰برابـر با 
۳۹ میلیـون و هفتصد هـزار تومان و قیمت 
هـر متر مسـکن در تهـران در آبـان ۱۴۰۱ 
برابـر بـا ۴۶ میلیـون و ۷۰۱ هـزار تومـان 
بـوده اسـت. این بـدان معناسـت در همین 
دوره زمانـی هـر متر مسـکن در تهـران به 
طـور متوسـط ۱۷ میلیـون تومـان گـران 

است. شـده 
بهـار  تمـام  سـکه  نـرخ  افزایـش  میـزان 
آزادی نیـز ۶ میلیـون و ۵۵۵ هـزار تومـان 
بـوده اسـت چـرا کـه قیمـت سـکه از ۱۲ 
میلیـون و ۱۲۰ هـزار تومان بـه ۱۸ میلیون 

و ۶۷۵ هـزار تومـان رسـیده اسـت.
سـال  مـرداد  فاصلـه  در  پرایـد  خـودروی 
۱۴۰۰ تـا کنون ۷۲ میلیـون تومان افزایش 
داشـته و از ۱۵۰ میلیـون تومـان بـه ۲۲۲ 

میلیـون تومان رسـیده اسـت. ایـن افزایش 
قیمـت بـرای خـودروی ۲۰۶ تیـپ ۲ برابر 
بـا ۱۳۵ میلیـون تومـان وبـرای دنـا ۱۶۵ 
میلیـون بـوده اسـت. دلار و یـورو نیـز در 
بـازار آزاد حـدود ۱۰ هـزار و سـیصد و نـه 
هـزار و ۱۰۰ تومـان گـران شـده اند. دلار 
در ۳۱ مـرداد ۱۴۰۰قیمتـی در حـدود ۲۶ 

حاضـر  حـال  در  و  تومـان   ۹۱۱ و  هـزار 
قیمتـی در حـدود ۳۷ هـزار و ۲۵۰ تومـان 
دارد. بایـد دیـد فرمانـده اقتصـادی ایـران 
در ایـن وضعیـت اقتصادی چـه تصمیماتی 
گرفتـه وبـرای برون رفـت از ایـن بحـران 
چـه می کنـد؟ فرمانـده ای کـه قولـش در 
هفـت  قریب الوقـوع  آزادسـازی  خصـوص 
میلیـارد دلار پـول بلوکـه شـده ایـران در 
کـره جنوبـی، پـس از گذشـت یـک مـاه 

هنـوز محقـق نشـده اسـت.
چه کسی به رییس جمهوری آمار می دهد؟

ایـن سـئوال مهمـی اسـت کـه چه کسـی 
در  می دهـد؟  آمـار  رییس جمهـوری  بـه 
آخریـن نمونـه، رییس جمهـوری آمارهـای 
اقتصـادی را در شـانزدهم آذرمـاه در جمـع 
بـه  نسـبت  کـه  کـرد  ارائـه  دانشـجویان 
اصالت آن تشـکیک وجود دارد. رئیسـی در 

دفـاع از عملکـرد خـود در بخـش اشـتغال 
گفتـه اسـت: بـا توجـه بـه میـزان اشـتغال 
ایجـاد شـده در یکسـال گذشـته، در عمـل 
بـه ایـن وعـده خـود عقـب نیسـتیم«. این 
نشـان  بررسـی ها  کـه  اسـت  حالـی  در 
می دهـد حـدود ۷۱۱ هـزار نفـر از کسـانی 
کـه تابسـتان پارسـال بیـکار بوده انـد، در 
تابسـتان سـال جـاری دیگر جویای شـغل 
نیسـتند. بـه عبـارت دیگـر ۲۸.۵ درصـد از 
بیکاران تابسـتان سال گذشـته، در تابستان 
۱۴۰۱ از پیـدا کردن شـغل ناامید شـده اند. 
رسـانه  ملـت،  خانـه  خبرگـزاری  حتـی 
رسـمی مجلـس نوشـت: »با اینکـه جداول 
مربـوط بـه تخصیـص بودجـه بنـدی الـف 
تبصـره ۱۸ درباره اشـتغالزایی در رسـانه ها 
منتشـر شـده و حاکـی از »عملکـرد صفـر 
دولـت« در تخصیـص این بودجه اسـت اما 
خبرگـزاری دولتـی ایرنـا، آمـار تخصیـص 
بودجـه اشـتغال سـال ۱۴۰۰ را بـه عنـوان 

عملکـرد سـال ۱۴۰۱ منتشـر کـرد.«
ایـن وضعیـت در بخـش تـورم نیـز وجـود 
کـه  بـود  امسـال  مـاه  شـهریور  دارد. 
رییس جمهـور در نشسـت مطبوعاتـی خود 
گفـت کـه تـورم در یـک سـال اول دولت 
او ۲۰ درصـد کاهـش پیـدا کـرده اسـت. 
او گفتـه بـود: »تـورم فعلـی ۴۰.۵ درصـد 
اسـت؛ یعنی اگـر بخواهیم شـهریور ۱۴۰۰ 
را با شـهریور امسـال مقایسـه کنیم که آن 
وقـت قریب بـه ۶۰ درصد بـود؛ الان ۴۰.۵ 

اسـت.« درصد 
سـید احسـان خانـدوزی، وزیـر اقتصـاد نیز 
در شـهریور مـاه امسـال در یادداشـتی در 
توییتـر، بـا اسـتناد به آمـار بانـک مرکزی، 
از کاهـش ۱۹ درصـدی تـورم سـالانه خبر 
داد.ایـن در حالی اسـت که مـرور آمارهای 
یعنـی مرکـز رسـمی  ایـران،  آمـار  مرکـز 
اعـلام تورم نشـان می دهـد که نـرخ تورم 
در ایـن محـدوده زمانـی تنهـا ۱.۲ درصـد 
کاهـش یافتـه اسـت. در حالـی که اسـتناد 
رییس جمهـور و مقامـات دولتـی بـه آمـار 
بانـک مرکزی اسـت. مرجعی کـه در حوزه 

اعـلام نـرخ تورم رسـمیت نـدارد.
هـر چـه هسـت بـه نظـر می رسـد فرمانده 
اقتصـادی خـود را در محاصـره آمارهـای 
کـه  مثبتـی  گزارش هـای  و  غیرواقعـی 
می شـود  تدویـن  کجـا  از  نیسـت  معلـوم 
قـرار داده اسـت. گویـا تصمیمـات فرمانده 
وفشـار  نـدارد  تاثیـری  مـردم  زندگـی  در 
بـر زندگـی مـردم در حـال افزایش اسـت. 
اسـت  قـرار  زمانـی  چـه  نیسـت  معلـوم 
سـیزدهم  دولـت  اقتصـادی  تیـم  برنامـه 
نشـان مـردم  سـفره  بـر  را  خـود   تاثیـر 

 دهد.

لیست بهره مندان از  قبض گاز رایگان تکمیل می شود
مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایــران گفت: 
بر اســاس بند )ک( تبصره ۱۵ بودجه سال 
۱۴۰۱، گاز مشــترکان تحت پوشش کمیته 
امداد و سازمان بهزیستی رایگان است. منابع 
لازم برای این امر و تحقق این بند قانونی از 
طریق افزایش تعرفه گاز مشترکان پرمصرف 
تأمیــن می شــود.به گــزارش وزارت نفت، 

مجید چگنی در این بــاره اظهار کرد: حدود 
۹۳۵ هزار مشــترک کمیته امداد از این بند 
قانونی استفاده می کنند، همچنین مددجویان 
ســازمان بهزیســتی نیز ۳۲۴ هزار مشترک 
هســتند که در مجموع حدود یک میلیون و 
۲۶۰ هزار مشــترک تحت پوشــش این بند 
قانونی، گازشــان رایگان اســت.وی تأکید 

کرد: از کمیته امداد و ســازمان بهزیســتی 
درخواســت کردیم مشــترکان جامانده را به 
لیست شــان اضافه کنند و اگر افرادی تحت 
پوشــش این دو نهاد مهم هستند و هنوز از 
قبض رایگان استفاده نمی کنند، معرفی شده 
 تا به لیست اضافه شده و تحت پوشش قرار 

بگیرند.

دیدگاه
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قطب الدین صادقی از شرایط حاکم بر تئاتر می گوید: 

با دستور و فرمان نمی شود عادی سازی کرد
ندا ســتاری: چندی پیش وزیر فرهنگ و 
ارشاد اســلامی اعلام کرد: »از نظر دولت 
و وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی هیچ 
مانعی برای برگزاری کنســرت ها نیست.« 
هرچند که وزیر در صحبت های روز گذشته 
خود به تئاتر اشــاره نکــرد اما نمی توان از 
شرایط سخت و دشوار این روزهای تئاتری 
و آینده آن به راحتی گذشــت. قطب الدین 
صادقــی در این باره گفــت: »آینده تئاتر 
را نمی دانم چه می شــود؟ اما حال تئاتر را 
می دانم چگونه اســت. حال تئاتر این است 
که فضای اجتماعی به شدت ناآرام، منقلب، 
بحرانی همراه با فشار و اختناق است. یعنی 
شــرایط خوبی نیست. این شــرایط اولین 
چیــزی که بــه همراه دارد، عــدم حضور 

اجتماعی است.«
این کارگــردان تئاتر هنرمنــدان تئاتر را 
ســرمایه های اجتماعــی خوانــد و گفت: 
»رغبتی برای بیرون آمدن نیست. چرا که 
فضا، فضای نیســت که احساس امنیت و 
همدلــی منتقل کند. خشــونت این روزها 
منتقل می شــود و باعث می شود که آدم به 
فعالیت فکری و روشــنفکرانه مثل دیدن 
تئاتــر یا تولید تئاتر فکر نکنــد. اولین نیاز 
یک هنرمنــد امنیت و طیب خاطره از بین 
رفته است. در حال حاضر رغبت ندارم تئاتر 
ببینم و یــا تئاتر کار کنم. بــر مبنای این 
شــرایط چه آینده ای را می توان برای تئاتر 

ایران متصور شد را نمی دانم.«
صادقــی در رابطه با تاثیر شــرایط روز بر 
هنرمندان و بازتاب آن در اثر هنری تصریح 
کرد: »حتما تاثیر می گذارد. در حال حاضر 
هم عــده ای از هنرمنــدان می بینند، فکر 
می کنند، می نویســند و ایده پیدا می کنند. 
این روزها تبدیل به ذخیره ای عاطفی، فکر 
و هنری در هنرمند می شــود. این اتفاقات 
مثل زهری در جان می نشــیند و به زودی 

دهن باز می کند.«او مســئولان را دعوت 
می کند تا متوجه تدوام این تلخی در آینده 
فرهنگ و کشور باشند: »این چیزی نیست 
کــه در ذهن مــردم و هنرمندان فراموش 
بشــود، هنرمندان می بیند و در ذهنشــان 
نگــه می دارند تا یــک روز تبدیل به یک 
اثر هنری بشــود. این روزها، ماجرای ساده 
نیســت که تمام بشــود. روح یک ملت از 
این روزها مریض شده، مردم و هنرمندان 
تشنه آزادی، تشــنه عدالت و رفع تبعیض 
هستند.«شفاف ســازی در این روزها نکته 
دیگری است که صادقی به آن اشاره دارد: 
»یک مسئول شــفاف حرف نمی زند و به 
حرف این جوان ها گــوش نمی کند؛ حتی 
یک نفر. معلوم اســت این روزها فراموش 

نمی شــود.«صادقی شــرایط این روزهای 
تئاتری را فاجعه خوانــد: »همه تئاتری ها 
بیــکار هســتند. تئاترهــای روی صحنه 
مخاطب ندارند. کسانی که این روزها تئاتر 
اجرا می کنند به زور دعوت تعداد محدودی 
آوردند.«صادقی که  بــه ســالن  مخاطب 
ســال ها پیش ســالن خصوصی شــانو را 
راه  انــدازی کرده بود، درباره شــرایط این 
روزهای سالن های خصوصی تئاتری گفت: 
»حدود ۳ماه اســت که سالن تعطیل است. 
کمر من بابت تامین اجاره و هزینه کارکنان 
بابــت بیمه و حقوق بدون یک ریال درآمد 
شکسته اســت. ما تئاتری ها به خاک سیاه 
نشســته ایم. این تاوان چه چیزی اســت 
که ما پس می دهیم. چه کســی جواب ما 

را می دهد؟ چه کســی ایــن ضرر مادی و 
معنوی را را برای ما جبران خواهد کرد؟«

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در گفت 
وگوهای اخیر خود بر فضای آرام و دعوت از 
هنرمندان به کار صحبت کرده است. صادقی 
عادی  را  اسماعیلی  حرف های محمدمهدی 
سازی فضا خواند و گفت: »آنها دوست دارند 
که عادی سازی کنند. چرا قبلا از این شرایط 
صحبت نکرده اند. شــرایط عادی نیست. با 
دســتور و فرمان نمی شود عادی سازی کرد. 
زمینه هــای اجتماعی، ریشــه های دارند که 
باید حل شــود، باید به مردم شــور زندگی 
بدهند، باید امید به آینده به مردم بدهند.«او 
حضور مشــاورهای آگاه در کنــار مدیران 
خصوصا وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی را 
ضــروری خواند و افزود: »وزیر نیازمند به ۴ 
تا کارشــناس نخبه و متفکر دارد تا در اطاق 
فکر به او راهنمایی ارائه دهند. دستور العمل 
از بالا برای هنرمندان کارایی ندارد. تخیل و 
آزادی از عناصــر لایتجزای عالم فرهنگ و 
هنر اســت. با فرمان و دستورالعمل، هنر به 
وجود نمی آید.«دوسال گذشته برای تئاتر هم 
فضای خوبی نبود، کرونا باعث بســته شدن 
تئاتری و بیکاری هنرمندان شد.  سالن های 
صادقی درباره تفاوت ایــن روزهای تئاتر و 
روزهای درگیری تئاتــر با کرونا گفت: »در 
کرونا همه در یک جبهه بودیم. همه در یک 
کشتی نشســته بودیم و سرنوشت همه بهم 
وابسته بود و باید از جان و زندگی هم دفاع 
می کردیم. کوچک و بــزرگ، بالا و پایین، 
دولتی و مردمی نداشــت. اما در حال حاضر 
یک شــکاف بزرگ اجتماعی وجــود دارد. 
اقلیتــی در جامعه اکثریتی را انکار می کند و 
علاوه برآن جانشان را هم می گیرند و کوتاه 
نمی آیند و یک قدم برای آشتی برنمی دارند 
و فکر می کنند با خشــونت می توانند مسئله 

را حل کنند.«

حال توران مهرزاد خوب است
یکــی از نزدیکان توران مهرزاد اعلام کرد که 

حال این هنرمند با سابقه خوب است.
 از شــب گذشــته خبرهایی درباره درگذشت 
توران مهرزاد )بازیگر قدیمی ســینما، تئاتر و 
رادیو  ( منتشــر شده است و شهین نجف زاده 
از همــکاران قدیمی ایــن هنرمند که پس از 

ســالها ایفای نقش مادر و دختری در رادیو در 
زندگی واقعی هم با همین رابطه هســتند، در 
گفت وگویی با ایســنا بیان کرد: خانم مهرزاد 
حالشــان خوب اســت و و در منزل هستند. 
نمی دانم این خبرهای نادرســت و بدون منبع 
چگونه و به چه دلیلی منتشر شده؟ ولی خدارا 

شکر اتفاقی برای خانم مهرزاد نیفتاده است.
او اضافه کرد که توران مهرزاد در ســال های 
گذشته فعالیت هنری خاصی نداشته بخصوص 
آنکه با توجه به شــرایط سنی، چندان توانایی 
جلوی دوربین رفتن را ندارد ضمن اینکه خود 

این هنرمند هم تمایلی به کار ندارد.

مسعود رنگرزان از دلایل عدم ماندگاری مجسمه های شهر گفت:

مجسمه ها در انحصار شهرداری است
سارا نصراللهی: مجسمه ها و تندیس های 
منحصربه فرد از شــخصیت ها و مشاهیر 
ایرانی در سراسر ایران به چشم می خورد. 
مجســمه هایی که بعد از گذشــت سالها 
همچنان در خاطر مردم ماندگار اســت و 
جز آثار ماندگار هنری و جذابه های هنری 
کشور محسوب می شوند. اما در چندسال 
اخیر مجســمه  ماندگاری بــه این جمع 
مجسمه های ســابق اضافه نشده است و 
اگر هم مجســمه ساخته و اضافه شده نه 
تنها ماندگار نبوده بلکه چهره شهر را هم 
زشــت کرده است. به بهانه مجسمه هایی 
که در تهران و میادین شهر وجود دارد به 
سراغ مسعود رنگرزان رفتیم تا با او درباره 
کیفیت مجســمه ها و عدم ماندگاری آن 
گفت وگو کنیم.رنگرزان در پاســخ به این 
ســوال که ما چرا در این اواخر مجســمه 
ماندگار تولید نشــده است، گفت: »به این 
دلیل که بعد از انقلاب به بعد مجسمه ها 
در انحصار شــهرداری ها و یا در انحصار 
گروه خاصی و یا حتی در انحصار سازمان 
و یا ارگان خاصی بوده و می توانم بگویم 
کــه ماهیت ملی این مجســمه ها خیلی 

کمرنگ شده است.«
وی در پاســخ به ســوال اینکه بنظر شما 
تاثیر مجســمه بــر روی مخاطب چگونه 

است بیان کرد: »هر اثر هنری یک زبان 
گویا دارد که زمان خود و یا گذشــته یک 
کشــور را در واقع بیان می کند. مثل هر 
شعریا داستانی، مجســمه ها هم داستان 
خــود را دارند ولی با زبان خودشــان که 
در مخاطــب تاثیر دارد. هر هنری با زبان 
خودش گویا ی تاثیرات خودش است و در 
زمان خود چه در آینده، حال و یا گذشــته 

تاثیر خود را می گذارند.«
رنگرزان در پرســش به اینکه بنظر شما 
این مجســمه هــا باید مدرن یا ســنتی 
باشند افزود: »این که مجسمه ها مدرن یا 

سنتی باشــند فرق چندانی ندارد. قطعا ما 
در عصــر مدرن زندگی مــی کنیم و باید 
را  دســتمایه های مجســمه های مدرن 
داشته باشیم. مخاطب ما مخاطبی نیست 
که حوصله مجســمه های پر زرق و برق 
داشته باشد و مجســمه های مینیمال و 
ساده بیشتر می پســندد. به نظرم در کل 
مهم نیست که مجسمه چگونه باشد، بلکه 
نکته مهم این است که این اثر هنری به 
هر شــکلی که باشــد دارای ارزش های 
هنری باشد و مهم تر از آن اینکه هنرمند 
بتواند نهایت ســتفاده را از ســوژه داشته 

باشد. در مجسمه سازی هیچ محدودیتی 
نیســت که کار ســنتی، مدرن و یا پست 

مدرن باشد.«
رنگــرزان در خصــوص نحوه ســاخت 
مجســمه ها بر چــه اساســی و مبنایی 
طراحی و ساخته می شــوند گفت: »اگر 
مجسمه ســاز بــرای خودش و یــا برای 
بسازد که  نمایشــگاه خودش مجســمه 
دیگر مجسمه هیچ ماهیت خاصی ندارد، 
هنرمند می تواند از مشتریان یا مخاطبان 
خود سفارش بگیرد، یا حتی از جای دیگر 
ایده بگیرد و یا از جایی و یا کســی دیگر 
الهام بگیرد. به عبارت دیگر نظر مخاطب 
و ســفارش دهنده بر روی اینکه مجسمه 

چگونه ساخته شود تاثیر دارد.«
افــزود:  آخــر  در  مجسمه ســاز  ایــن 
»مجسمه ســازی معمــولا توســط یک 
ارگان و یا یک ســازمان ســفارش داده 
می شود. متاســفانه من دیگر تمایلی به 
ساختن مجسمه ها ندارم. به این دلیل که 
مجسمه سازی خیلی انحصاری شده و آن 
نظر کارشناســی که قبلا از هیئت داوران 
انتظــار داشــیم را دیگر نداریــم. بنظرم 
مجسمه سازی مثل قبل جذابیت کافی را 
ندارد و خیلی از هنرمندان از جمله خودم 

فقط برای دل خودمان کار می کنیم.«

ماجرای »سرقت از صندوق امانات 
بانک ملی« سریال تلویزیونی می شود

مرکز سیمافیلم در حال بررسی 
با  مرتبط  ســریالی  اولیه  طرح 
از صندوق  ماجــرای ســرقت 
امانــات بانک ملی اســت که 
باید دید آیا در صورت تصویب 
می تواند به خروجی قابل قبولی 
منتهی شود.به گزارش خبرنگار 

مهر، پیمان جبلی در ماه های اخیر از ســاخت ســریال های مختلفی در 
مراحل مختلف طرح و فیلمنامه، پیش تولید و تولید ســخن گفته است 
که بخشی از این سریال ها زیر نظر مرکز سیمافیلم پیش می رود.از جمله 
طرح هایی که هم میان مخاطبان طرفدار دارد و هم ســاخت ســریال 
درباره آن هــا در صورت بهره گیری از کارگردان و تیم حرفه ای می تواند 
به خروجی جذابی تبدیل شــود آثار پلیسی است و صداوسیما این روزها 
چندین اثر در مراحل مختلف طرح و تولید در حوزه ســریال های پلیسی 
دارد.یکی از این ســریال های پلیسی که این روزها مراحل تصویب طرح 
را می گذارند سریالی مربوط به ماجرای سرقت صندوق امانات بانک ملی 
است که در ســیمافیلم مراحل مورد نظر را طی می کند.هنوز کارگردان 
این سریال مشخص نیست و فعلًا طرح اولیه آن مراحل تصویب را طی 
می کند تا به سرانجام برســد.بعد از تعطیلات نیمه خردادماه امسال بود 
که ماجرای ســرقت از بانک ملی به یک باره در صدر اخبار قرار گرفت. 
تعدادی از سارقان با استفاده از فرصت تعطیلات از ساختمان مجاور وارد 
شعبه ممتاز بانک ملی واقع در خیابان انقلاب رو به روی دانشگاه تهران 
شــده بودند و حــدود ۲۵۰ عدد از صندوق امانــات را باز و اموال داخل 
این صندوق ها را به ســرقت برده بودند.پلیس بعد از ۴۸ ساعت توانست 
سارقین این ماجرا را دستگیر کند و حالا قرار است این ماجرای واقعی به 
پرونده یک سریالی پلیسی در تلویزیون بدل شود.در پی ماجرای سرقت 
از صندوق امانات بانک ملی، کیفیت پوشــش این اتفاق در بخش های 
خبری صداوســیما با تذکر رهبر انقلاب مواجه شده بود که پیمان جبلی 
رییس صداوســیما در نامه ای به رهبر انقلاب نوشت: »فرزندان شما در 
رسانه ملی تذکر و گلایه شما را با گوش جان شنیدند. از غفلت و قصور 

پیش آمده عذرخواهی می کنیم.«
توضیحات کیومرث پوراحمد درباره 

توقف تولید فیلمش
کیومرث پوراحمد کارگردان فیلم سینمایی »پرونده باز است« با اشاره به 
توقف فیلمبرداری این پروژه سینمایی رسیدن این فیلم به جشنواره فجر 

امسال را بعید دانست.
کارگردان  پوراحمــد  کیومرث 
باسابقه ســینمای ایران که در 
حال آماده سازی فیلم سینمایی 
»پرونده باز است« برای حضور 
در چهــل و یکمین جشــنواره 
فیلم فجــر بــود، در گفتگو با 

خبرنــگار مهر دربــاره آخرین وضعیت این پروژه توضیــح داد: به دلیل 
مشــکلاتی که برای هماهنگی یکی از لوکیشــن ها در مسیر تولید این 
فیلــم به وجود آمده اســت، در حال حاضر تصویربــرداری فیلم به طور 
کامل متوقف شــده است و آنچه می توانم اعلام کنم این است که فیلم 
»پرونده باز اســت« به احتمال زیاد به جشــنواره فجر امسال نمی رسد.

پوراحمد تأکید کرد: اینکه ادامه فیلمبرداری چه زمانی مقدور خواهد بود 
و بعد از آن فرآیند پس از تولید چقدر زمان خواهد برد، واقعاً مشــخص 
نیســت و نمی توان به صورت قطعی درباره این موارد اظهارنظر کرد اما 
با توجه به حجم پست پروداکشــن کار و تعداد روزهــای باقی مانده از 
فیلمبرداری، قاعدتاً فیلم به جشنواره امسال نخواهد رسید.وی در ادامه با 
تاکید بر اینکه در هر حال هرگونه تصمیم گیری درباره حضور هر فیلمی 
در جشــنواره برعهده تهیه کننده است، درباره خبرهای قبلی منتشرشده 
مبنی بر رونمایی از فیلم در جشــنواره فجر امسال توضیح داد: منشأ این 
خبرها، فرآیند تکمیل فرم برای حضور در جشــنواره فجر اســت که هر 
ســال از ســوی تهیه کنندگان صورت می گیرد. با توجــه به زمان بندی 
تولید فیلم مــا و اینکه فیلمبرداری کار کلید خورده بود، تهیه کننده فیلم 
فرم حضور در جشــنواره را پر کرد. تکمیــل این فرم معمولًا ارتباطی با 
کارگردان ندارد و من در این زمینه تصمیم گیر نیســتم.کیومرث پوراحمد 
در تازه ترین فیلم ســینمایی خود سراغ یک سوژه جنایی رفته است که 
داســتان اصلی آن به یکی از پرونده های جنجالی ســال های اخیر نیز 
ارجاعاتی دارد.در فیلم سینمایی »پرونده باز است« به تهیه کنندگی علی 
قائم مقامی بازیگرانی چون پژمان بازغی، محمدرضا غفاری، نسیم ادبی، 
علی باقری، فرهاد قائمیان، پویا نجفی، متین ستاری، مهبد جهان نوش، 

امیرعلی سیفی حضور دارند.

کافه خبر
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شهرداری های کلانشهرهای کشور 
چه دغدغه هایی در حوزه حمل  و نقل 

عمومی دارند؟
دبیر کل و اعضاء کمیســیون 
حمل  و نقل مجمع شهرداران 
بــر  کشــور  کلانشــهرهای 
نوســازی ناوگان، اجرای ماده 
پایدار  درآمدهــای  قانون   ۲۳
شــهرداری و تامیــن مالــی 
شهرداری ها برای توسعه حمل  

و نقل عمومی تاکید کردند.احسان متولیان اظهار کرد: درخواست ما این 
است که دغدغه های شهرداری های کلانشهرهای کشور در حوزه حمل  
و نقــل در برنامه  و بودجه که اکنــون در فصل بودجه ریزی قرار داریم، 
مورد توجه قرار گیرد و از ســوی رئیس مجمع شهرداران کلانشهرهای 
کشــور به دولت انتقال داده شود.حســین حق شــناس، معاون حمل  و 
نقل و ترافیک شــهردار اصفهان نیز در این همایش به چالش های این 
کلان شهر در حوزه حمل  و نقل اشاره و اظهار کرد: مساله اصلی شهرها 
ترافیــک و حمل  و نقل همگانی اســت. دولت در این راســتا قرار بود 
کمک ها و بودجه هایی را برای نوســازی ناوگان اتوبوسرانی، تاکسیرانی 
و متــرو در نظر بگیرد که هیچکدام تاکنون محقق نشــده و به مرحله 
اجرایی نرسیده است. این موضوع باید مورد توجه قرار گیرد.وی تصریح 
کرد: برای رفع بخشی از مشکلات نیاز به همکاری، همدلی و هماهنگی 
میان شهرداری های کلانشــهرها، پلیس راهور و... داریم.در ادامه این 
همایش هادی شهردوست، معاون حمل  و نقل و ترافیک شهردار شیراز 
نیز گفت: جرایــم ماده ۲۳ قانون درآمدهای پایدار شــهرداری یکی از 
دغدغه های شهرداری هاســت که در نشست مطرح شد و همکارانم در 
شهرداری های کلانشــهرها در حوزه حمل  و نقل توقع دارند تا اقدامی 
جدی در پرداخت ســهم شــهرداری ها انجام گیرد.وی اضافه کرد: در 
بخش درآمد پایدار شــهرداری ها نیز موضوع رایگان بودن مصرف برق 
بوســتان ها دیده  شده اما مصرف دوربین ها و ســامانه های مرتبط این 
موضوع مورد توجه قرار نگرفته که این مساله محل ایراد و اشکال میان 

شهرداری ها و شرکت توزیع برق است که باید برطرف شود.
شهردوســت افزود: در حوزه نوسازی ناوگان حمل  و نقل عمومی دولت 
در نوســازی اتوبــوس و مینی بوس و ون ورود پیدا کــرده اما در حوزه 
نوســازی تاکسی های فرســوده ورود جدی نداشته است. این بحث نیز 
باید از ســوی مجمع شــهرداران کلانشــهرها پیگیری شود.همچنین 
احمدرضــا ریگی، معــاون حمل  و نقل و ترافیک شــهردار زاهدان، در 
ادامه این همایش گفت: شــهرداری های کلانشــهرها در موضوع ماده 
۲۳ قانون درآمدهای پایدار شــهرداری و سهم شهرداری ها از عوارض 
مرتبط با تخلفات رانندگی دچار مشــکل است که درخواست می شود با 

هماهنگی های لازم این مشکل برطرف شود.
استاندار خراسان رضوی:

ظرفیت نگهداری اتباع غیرمجاز در مرز 
باید افزایش یابد

اســتاندار خراسان رضوی بر لزوم انسداد و کنترل مرزها تاکید کرد و گفت: 
بایــد ظرفیت نگهــداری اتباع 
غیرمجاز در مرز افزایش یابد.به 
یعقوبعلی  مهر،  خبرنگار  گزارش 
نظری در نشســت ســاماندهی 
اتبــاع و مهاجریــن خارجی در 
استانداری خراســان رضوی بر 
لزوم انســداد و کنتــرل مرزها 

تاکید و اظهار کرد: باید ظرفیت نگهداری اتباع غیرمجاز در مرز افزایش یابد، 
اگر اقدامات مربوط به انســداد مرز پیگیری نشود، زحمات در سایر حوزه ها 
پیرامون ســاماندهی ورود اتباع کم اثر خواهد شد.استاندار خراسان رضوی 
گفت: مدیریت و ساماندهی ورود اتباع افغانستانی به استان بسیار مهم است 
و ابتدا باید با همکاری حاکمان افغانســتان و در داخل خاک این کشور آغاز 
شود.وی افزود: توافقات مرزی و تفاهمنامه ها در خصوص تبادلات اقتصادی 
با افغانســتان و حکام محلی به خصوص والی هرات می تواند در حوزه ورود 
اتباع خارجی گره گشــا باشد.نظری خراســان رضوی را دروازه ورود اتباع 
افغانســتان عنوان کرد و افزود: لازم اســت تصمیم های محلی استانی در 
خصوص مهاجران و تردد اتباع خارجی در این اســتان در سطح ملی مورد 
تأیید قرار گیرد.استاندار خراسان رضوی گفت: در چارچوب سیاستهای کلی 
نظام، موضوع اقدامات حمایتی ایران از اتباع افغانستان پیگیری شده و تداوم 
می یابد.وی افزود: برای اجرای راهبرد ساماندهی مرزها، برخی اقدامات باید 
ابتدا در داخل افغانستان و سپس بخشی در مرز و بخشی دیگر نیز در داخل 
کشــور انجام گیرد.نظری گفت: ایجاد نقص در هر بخش درون افغانستان، 

تبعات و مشکلات در مرز یا داخل کشور را در بردارد.

رئیس اتاق مشترک ایران و تاجیکستان خبر داد

سفر هیات تجاری تاجیکستان به ایران با هدف توسعه تعاملات دو کشور
در هفتمین جلســه کمیســیون تجــارت اتاق 
بازرگانی خراسان رضوی، ابعاد برگزاری همایش 
شــورای کارآفرینان ایران و تاجیکستان و نیز، 
آمادگی صندوق ضمانت صــادرات ایران برای 
حمایت از توسعه صادرات بررسی شد. همچنین، 
در این جلسه، مشکلات حوزه صادرات از جمله 
کمبود واگن برای مراوده با آســیای میانه طرح 

گردید.
به گزارش روزنامه صبح امروز؛ »محمدحســین 
روشــنک« رئیــس اتاق مشــترک ایــران و 
تاجیکســتان در ابتدای جلسه با اشاره به حضور 
هیات تجاری تاجیکســتان در ایران اظهار کرد: 
از فعالان اقتصادی اســتان دعوت می شــود در 
همایشــی که  روز چهارشنبه ۳۰ آذر ماه جهت 
آشــنایی با هیات تجاری این کشور و برقراری 
مراودات اقتصادی خراسان رضوی با تاجیکستان 

در نظر گرفته شده است، حضور به عمل آورند.
روشنک توضیح داد: پس از پایان همایش اولیه 
که صبح روز چهارشنبه برگزار می شود، در عصر 
همان روز نیز مراســم دیگری با حضور تاجرانی 
که علاقمند به مراوده و تعامل با تاجیکســتان 
هستند، برگزار خواهد شد. حضور تاجران ایرانی 
در مراســم عصرگاهی آشــنایی هیات تجاری 
تاجیکستان نیز با دریافت هزینه ای معین و ارائه 
مشاوره هایی در راستای انتخاب شریک تجاری 

از این کشور صورت می گیرد.
وی در بخش دیگری از ســخنانش به ارتباطات 
تجاری خراســان رضوی با قرقیزستان اشاره و 
اظهار کرد: اتاق مشترک ایران و قرقیزستان در 
خراســان رضوی و در محل ساختمان اتحادیه 
صادرکنندگان مستقر و فعال می باشد. رئیس اتاق 
بازرگانی ایران و استان نیز در وقوع این امر نقش 
شــایانی داشته است و حمایت و توجه ایشان در 

این راستا شایسته تقدیر می باشد.
رئیــس کمیســیون تجــارت اتاق مشــهد در 
ادامــه، با تاکید بر لزوم نگاهی ویژه به مســئله 
خصوصی ســازی اظهــار کــرد: اصــل اقدام 
خصوصی سازی اتفاق مطلوب و مفیدی است؛ اما 
اعمال آن برای هر ســازمان یا ارگانی نمی تواند 
منتج به نتایج مطلوبی گردد و حتی ممکن است 

خساراتی هم به اقتصاد کشور وارد کند.
رئیس کمیســیون تجارت اتاق مشهد از اهمیت 
موضــوع تامین واگــن برای توســعه صادرات 
اســتان گفت و اظهار داشــت: تامین واگن در 
واقع ماموریت اصلی دولت اســت؛ اما متاسفانه 
تصمیمات نادرســتی که در این زمینه اخذ شده، 
باعث نارضایتی بخش خصوصی و آسیب  پذیری 
اقتصاد شده است. واگن، ساده ترین ابزار صادراتی 
اســتان ما محسوب می شــود؛ اما اهتمامی در 
خصوص ســاماندهی وضعیت موجود مشاهده 
نمی شــود. البته اخیــرا در نتیجــه رایزنی های 
متعددی که صورت گرفته، احتمال دارد شــاهد 
تغییرات مفیدی در خصوص تامین واگن باشیم؛ 

اما قطعیتی در خصوص تحقق آن وجود ندارد.
وی گریــزی هم بــه حوزه صــادرات خدمات 
فنی ومهندسی زد و گفت: از فعالان این حوزه در 
استان به ویژه تشکل ها، خواستار فعالیت بیشتر و 
اقدامات گسترده تری در زمینه صادرات خدمات 
فنی و مهندســی هســتیم. مصالح ساختمانی 
و خدمــات فنــی و مهندســی از عمده تریــن 
ظرفیت های صادراتی خراسان رضوی محسوب 
می شــود. بنابراین در این زمینه می بایست نگاه 

ویژه تری داشته باشیم.
رئیس کمیســیون تجارت اتاق مشهد در بخش 
دیگری از ســخنانش به اهمیــت نقش آفرینی 
صحیــح صنــدوق ضمانت صادرات بــا ایفای 
مسئولیت های این ســاختار اشاره و اذعان کرد: 
بهبود عملکرد در این زمینه، مســتلزم توجهی 
جدی و بازنگری از سوی مسئولان ذیربط است.

روشنک عنوان کرد: صادراتی که در کل کشور 
صورت می گیرد، اغلب متکــی به نفت و منابع 
نفتی می باشد؛ اما محصولات صادراتی خراسان 

رضوی عمدتا غیرنفتی است.
وی، علت اصلی افت آمارهای صادراتی خراسان 
رضوی را، آزاد شــدن نرخ ارز و حذف ارز ۴۲۰۰ 

تومانی از اقتصاد و نیز، کمبود واگن دانست.
رئیس کمیسیون تجارت اتاق استان در ادامه این 
نشست، به برگزاری نمایشگاه های بین المللی 
و ظرفیت های ناشــی از آن برای اقتصاد استان 
پرداخت و تاکید کرد: از مســئولان ذی ربط در 
برگزاری نمایشــگاه های بین المللی درخواست 
می کنیم پیش از صدور مجوز برای برگزاری یک 
نمایشگاه، به انعقاد تفاهم نامه ای با اتاق بازرگانی، 
اتحادیــه صادرکنندگان و ســایر تشــکل های 
اقتصادی بپردازند تا شاهد نظم، انسجام و بازدهی 

بیشتری در این زمینه باشیم.
روند رو به بهبود صادرات در 

خراسان رضوی
ســپس علی غفوری مقدم، معاون بازرگانی اداره 
کل صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی به 
ایراد سخن پرداخت. وی اظهار کرد: با توجه به 
شرایط فعلی، اهمیت برخی از کشورهای همسایه 
برای استان ما از همیشه پررنگ تر است؛ لذا باید 
از فرصت های اقتصادی پیش رو با هوشــمندی 
بیشتری استفاده کنیم. اعزام و پذیرش هیات های 
تجاری از جمله اقداماتی اســت که می تواند در 
بهبود روابط تجاری و اقتصادی ما با کشورهای 

همسایه نقش آفرینی مطلوبی داشته باشد.
وی ادامه داد: سیاستی که سازمان توسعه تجارت 
به منظور رونق بیــش از پیش روابط تجاری با 
کشــورهای خارجی در نظر گرفته اســت حول 
محور سه استراتژی اساسی است که شامل حفظ 
بازارهای هدف، توسعه بازارهای موجود و نفوذ در 
بازارهای جدید می شود. البته که میزان موفقیت 
و دســتیابی ما به هرکدام از موارد مزبور، متغیر 
می باشــد و گاها نیز در تحقق برخی از اهداف 

ناکام بوده ایم.
معاون سازمان صمت استان اضافه کرد: برگزاری 
نمایشگاه ها، اعزام هیات ها و پذیرش  هیات های 
تجاری از جمله برنامه هایی اســت که طی سال 
جاری با هدف توســعه و بهبــود روابط تجاری 
خارجی به آنها توجه ویژه ای نموده ایم. همچنین، 
استفاده بیشتر از مناطق اقتصادی استان و فعال 
کردن بازارچه های مــرزی از مهم ترین اهداف 
و اقدامات ما محســوب می شوند که در اولویت 

قرار دارند.
هدف گذاری  کــرد:  خاطرنشــان  غفوری مقدم 
صادراتی ما برای خراسان رضوی در سال ۱۴۰۱، 
یک میلیارد و ۶۹۰ میلیون تومان بود که از این 
رقم تا ۸ ماه ابتدای سال ۸۲۱ میلیون دلار محقق 
شــده است. از ابتدای سال ۱۴۰۱ تا به امروز ۱۸ 
مرحله اعزام هیات تجاری از استان صورت گرفته 
است که بخشــی از آن با حمایت اتاق مشهد و 

اتاق های مشترک تحقق یافته است.
وی عنوان کرد: از ابتدای سال جاری تا به امروز، 
۹ همایش تجاری در خراسان رضوی برگزار شده 
اســت و این روند تا پایان سال نیز ادامه خواهد 
داشت. هدف اصلی از انجام این اقدامات، توسعه 
فعالیت های صادراتی و برطرف نمودن مشکلات 

موجود در این زمینه می باشد.
معــاون اداره کل صمــت اســتان در خصوص 
مشــکلات صادرکنندگان در زمینه تامین واگن 

نیز گفت: رفع مشــکلات موجــود در این حوزه 
از جمله دغدغه ها و مشکلات فعالان اقتصادی 
خراسان رضوی محسوب می شود که امیدواریم 
با رایزنی های صورت گرفته، شــاهد اتفاقات و 
نتایج مطلوبی در این حوزه باشیم. مبادلات پولی 
و مالی نیز از دیگر دغدغه های اقتصادی استان 
ما محسوب می شود که این مهم نیز با سفرهای 
مسئولان ذی ربط به کشورهای همسایه در حال 

بررسی و برطرف شدن می باشد.
غفوری مقدم از رفع تعهــدات ارزی و خصوصا 
مبادلات تجاری با افغانســتان به عنوان یکی از 
مشکلات اساســی در حوزه صادرات استان نام 
برد و گفت: این موضوع نیز برای مسئولان بالا 
دستی مطرح شده و احتمالا در این حوزه شاهد 

تغییرات و رویدادهای مثبتی باشیم.
وی در ادامــه گفت: صــادارت خدمات فنی و 
مهندسی نیز از کهنه ترین دغدغه های فعالان 
اقتصادی خراســان رضوی محسوب می شود و 
برای بهبود اوضاع در این زمینه می بایســت از 
ظرفیت های صندوق توســعه صادرات استفاده 
کنیم.معاون اداره کل صمت اســتان اظهار کرد: 
خراسان رضوی از سال گذشته تا کنون در حوزه 
روابط تجاری با تاجیکستان جهش های مطلوبی 
را تجربه کرده و در این راســتا رو به جلو حرکت 
می کند. آمارها حاکی از رشد تقریبا ۵۰۰ درصدی 
مراودات تجاری با تاجیکســتان اســت که این 
مهم خود کورســوی امیدی جهت بهبود اوضاع 

اقتصادی استان می باشد.
غفوری مقــدم تاکید کرد: امیدواریم با اســتفاده 
هوشــمندانه تر از ظرفیت حضور هیات تجاری 
تاجیکستان در خراســان رضوی، شاهد افزایش 

مراودات و تعاملات تجاری با این کشور باشیم.
وی افــزود: تا چندی پیــش که جریان عمومی 
تولید و صادرات در کل کشــور روند صعودی را 
طی می  کرد، آمارهای تجاری خراسان رضوی در 
مقایســه با کل کشور با افت چشم گیری مواجه 
بود که خوشــبختانه طی دو ماه اخیر، از شــیب 
روند نزولی این آمار کاسته شده است و وضعیت 

اقتصادی استان رو به بهبود است.
غفوری مقــدم تاکید کرد: نکتــه ای که باید در 
برگزاری نمایشگاه ها مورد توجه قرار داد، استفاده 
از ظرفیت شــرکت های مجری اســت زیرا این 
مهــم دارای فواید زیادی همچون ایجاد رقابت، 
افزایش کیفیت و کمیت در برگزاری نمایشگاه ها 

و کاهش هزینه ها دارد.
امید به آینده صادرات استان با افزایش 

فعالیت کشتی های رو-رو
در ادامــه این نشســت، هادی حقیقــی، مدیر 
بازارچه های مرزی خراسان رضوی  گفت: یکی 
از مــواردی که در بهبــود وضعیت فعالیت های 
صادراتی اســتان نقش پررنگی داشــته است، 
راهگشــایی و از بین رفتن موانعی است که در 
ارتباط با کشورهای ترکمنســتان، تاجیکستان 
و ازبکســتان وجود داشت. افزایش روند فعالیت 
کشتی های رو-رو نیز از دیگر مسائلی است که 
باعث می شود نســبت به آینده صادرات استان 

امیدوارتر باشیم.
وی همچنین گفت: خراســان رضــوی اولین 
اســتانی بود که پس از تغییر وضعیت حکومت 
در افغانستان نسبت به عقد قرارداد جهت تقویت 

روابط تجاری با طرفین افغانستانی اقدام نمود و  
از همین جهت افق روشنی در راستای پیشروی 
روابط اقتصادی با این کشور پیش بینی می شود.

حقیقی افزود: علی رغم انتقاداتی که به برگزاری 
نمایشگاه ها می شــود، به عقیده بنده مسئولان 
برگزاری این نمایشگاه ها شایسته تقدیر هستند 
زیرا دقت و توجه به چنین مســائلی در شرایط 
پیچیده کنونی، ناشی از دغدغه مندی و وظیفه 

شناسی مسولان متولی می باشد.
ضرورت تسهیل گری جهت حضور فعالان 

اقتصادی در نمایشگاه های تجاری
رئیس کمیسیون معدن  احمدرضا صفارطبسی، 
اتاق مشــهد نیز در این جلســه بیان کرد: نکته 
مهمی که مطرح می شود این است که آیا افزایش 
آمارهای صادراتی اســتان طی ســال جاری، بر 
اساس افزایش حقیقی میزان کالاهای صادراتی 
استان اســت یا عوامل دیگری همچون انتقال 
تشریفات گمرک بندرعباس به مشهد را می توان 

دلایل افزایش آمار صادرات استان دانست؟
وی همچنین، به موضوع برگزاری نمایشــگاه 
های بیــن المللی و اعزام هیــات های تجاری 
اشاره و اظهار کرد: هزینه برگزاری و شرکت در 
نمایشگاه های تجاری در کشورهای خارجی نیز 
بسیار زیاد است و برای تاجران و بازرگانان صرفه 
اقتصادی ندارد. از طرفی بهتر است جهت شرکت 
در این نمایشگاه ها برای افرادی که صاحب مقام 
هستند تســهیلات و تخفیفات ویژه ای در نظر 

گرفته شود.
به گفته رئیس کمیســیون معدن اتاق مشــهد، 
اغلب نمایشــگاه های تجاری عاری از هرگونه 
برنامه ریــزی، چهارچوب و اطلاع رســانی های 
دقیق هســتند. فعال اقتصادی برای شرکت در 
یک نمایشگاه می بایست اطلاعاتی در خصوص 
هیات های تجاری کشــور مقابل، شرکت هایی 
که در نمایشــگاه وجود دارند و… داشته باشد 
اما متاســفانه به چنین نکاتی حیــن برگزاری 

نمایشگاه های تجاری مختلف توجه نمی شود.
صفارطبسی تاکید کرد: درحال حاضر روسیه نیاز 
مبرمی به برقــراری روابط وارداتی و صادراتی با 
ایران دارد و برگزاری نمایشگاه ها نقش موثری 
در توســعه روابط اقتصادی با این کشور دارد؛ اما 
مادامی که نسبت به برطرف نمودن معضلات و 
مشکلات اصلی و ساختاری حوزه تجاری اقدامی 
صورت نگیرد، ســایر اقدامات همچون برگزاری 

نمایشگاه ها مثمرثمر نخواهد بود.
ضرورت رایزنی برای پیشگیری از انتقال 

کمیته اقدام ارزی به بانک مرکزی
سپس کاظم شیردل، رئیس اتحادیه صادرکنندگان 
خراسان رضوی پشت تریبون قرار گرفت و  گفت 
طبق تحقیقات ما، هیات تجاری تاجیکستان که 
هفته آینده عازم ایران هستند عمدتا از تاجرانی می 
باشند که سابقه مراوده تجاری با ایران و خراسان 
رضوی را داشــته و نسبت به بازار ما آگاهی دارند 
که این امر در تســریع توافقات تجاری میان دو 

طرف موثر می باشد.
وی عنــوان کــرد: چندی پیش هیــات وزیران 
بخشــنامه ای برای تعهدات ارزی ارائه کردند که 
طبــق آن کمیته اقدامــات ارزی در اختیار بانک 
مرکزی قرار می گیرد. خواهشــمندیم کمیسیون 
تجارت اتاق مشــهد نسبت به جلوگیری از وقوع 
این مسئله رایزنی های لازم را داشته باشند زیرا 
این اتفاق آثار مخرب زیادی را بر بدنه اقتصادی 

کشور و بخش خصوصی وارد خواهد کرد.
محسن پورقاســمی ، دبیر اتحادیه صادرکنندگان 
خدمات فنی ومهندسی خراسان رضوی نیز پس از 
ارائه گزارشی در این نشست، اظهار نمود: با توجه 
به تحریم ها، صادرات خدمات فنی و مهندســی 
تنها در حالتــی امکان پذیر اســت که صندوق 
ضمانت صادرات وارد عمل شــده و به پشتیبانی 
از صادرکنندگان و مذاکره با کشــورهای خارجی 
بپردازد اما متاســفانه این ســاختار نقش آفرینی 

مطلوبی در ایفای وظایف خود ندارد.

۴۵ درصد راه های خراسان رضوی نیازمند بهسازی سنگین است
مدیر کل راهــداری و حمل و نقل جاده ای 
خراســان رضوی گفــت: وضعیت روکش 
راه های خراسان رضوی بسیار نامناسب است 
و حدود ۴۵ درصد راه های خراســان رضوی 
نیازمند بهسازی سنگین )یعنی دارای خرابی 
در  است.جعفر شــهامت،اظهار کرد:  شدید( 
سال ۷۴ شورای فرهنگ عمومی کشور، روز 

۲۶ آذر ماه را روز ملی حمل ونقل نامگذاری 
کرد. اعمال تحریم های ظالمانه در سال های 
اخیر در حوزه تخلیه حمل ونقل نشان دهنده 
حساســیت این حوزه است. دشمنان همواره 
بــه دنبال ضربه زدن به کشــور به ویژه در 
افزود: وضعیت  حوزه حمل ونقل هستند.وی 
روکــش راه های خراســان رضوی بســیار 

نامناسب اســت و حدود ۴۵ درصد راه های 
سنگین  بهسازی  نیازمند  رضوی  خراســان 
)یعنی دارای خرابی شــدید( است. همچنین 
جمع طول راه های اســتان ۲۰ هزار و ۶۱۳ 
کیلومتر است که  حدود ۶۹ درصد یعنی ۱۴ 
هزار کیلومتر آن مربوط به راه های روستایی 

است. 
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
واحد ثبتی حوزه ثبت  ملک  طرقبه شاندیز

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی قانون تعیین تکلیف  وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی .  نظر به دستور مواد ۱ و۳ 
قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای 
شماره ۱۴۰۱۱۶۰۳۰۶۰۰۸۰۰۱۶۸۰- مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۰۲ هیات  تعیین تکلیف موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی طرقبه شــاندیز تصرفات مالکانه و بلامعــارض متقاضی آقای علی محمد 
رضایی گلستانی فرزند ابوالقاسم  شماره ملی ۰۹۴۳۷۰۴۳۳۲  شماره شناسنامه ۱۴ مورد تقاضا و انتقال واز 
محل مالکیت مالک خود متقاضی نســبت به مالکیت ششدانگ یک باب  منزل به مساحت ۴۸۸/۷۰ متر 
مربع قســمتی  از پلاک ۳۵۵۶ فرعی از ۱۰ - اصلی واقع در خراسان رضوی  بخش ۶ مشهد حوزه ثبت 
ملک طرقبه شــاندیز محرز گردیده است، لذا به موجب ماده ۳ قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از 
طریق این روزنامه محلی و کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه 
اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم 
و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت بــه دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . م.الف۲۳۷ 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۱
حسن ابوترابی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک طرقبه شاندیز

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئیــن نامه قانون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۲۷۱۰۰۲۳۰۴ هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک مشــهد منطقه پنج تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم اعظــم بذرفروش فرزند محمد 
علی در ششــدانگ یک باب یک خانه به مســاحت ۱۰۵ متر مربع قسمتی از پلاک ۷۹  اصلی بخش 
۹  واقع در اســماعیل آباد خیابان اشگذری ۱۶ خیابان شهید  میرزا دوستی ۱۳ سمت چپ قطعه دوم 
خریداری از مالک رســمی آقای حسن اســدی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف۲۴۳ تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۲۶. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۰
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد ســند رسمی . برابر رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶۶۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه 
یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای علی ایزانلو فرزند قربانعلی به شــماره شناســنامه ۱۴۲۰ 
صادره از بجنورد در ششــدانگ یک باب منزل مســکونی به مساحت  ۹۰ متر مربع قسمتی از پلاک ۴۶۷  
فرعی از ۵ از ۲۲  اصلی بخش ۹ مشــهد واقع در شــهرک اقدسیه،  وطن دوست ۶ پلاک ۳۳  خریداری 
از مالک رســمی  آقای رمضانعلی ناطق محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 
صادر خواهد شد. م.الف۲۳۳ تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۱

علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶۶۷ هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
مشــهد ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم معصومه پادار طوســی فرزند سید رضا به 
شماره شناسنامه ۲۸۳۶۸ صادره از مشهد در ششدانگ  اعیان یک باب منزل مسکونی  به مساحت ۷۵ 
متر مربع قســمتی از پلاک  ۱۷۹ فرعی از ۵  اصلی بخش ۹ مشــهد ناحیه یک مشهد واقع در مطهری 
جنوبی انتهای مهدیزاده ۲۴ کوچه ۳ متری پلاک ۷۱  اعیان متعلق به متقاضی ، عرصه موقوفه گوهرشاد 
آغا محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود 
در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد. 

م.الف۲۳۱ تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۱
علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۲۲۰۰۰۴۴۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم کلثوم فهیمی فریمانی فرزند رحمن بشــماره شناسنامه ۵۱۵ صادره 
از فریمان دریک باب ســاختمان به مساحت  ۳۲۰ متر مربع  پلاک  ۲۲۸۹ فرعی از ۲۷۶ اصلی واقع 
در بخش ۱۳ از محل مالکیت مشاعی متقاضی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم وپس از اخذ رســید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست 
خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی اســت در صــورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد . تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۱۲. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۹/۲۶
محمدرضا رجایی مقدم - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک فریمان

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئیــن نامه قانون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۱۲۰۰۳۲۰۹ – ۱۴۰۱/۰۹/۱۶ هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم مرضیه صاحبی  فرزند محمد 
بشماره شناسنامه ۲۵۰  در یکباب ساختمان به مساحت  ۱۰۳/۱۵ متر مربع  پلاک  ۱۷۹ و۱۵۸ فرعی 
از ۳۰۲۷  اصلی واقع در بخش یک حومه کاشــمر خریداری از مالک رســمی آقای علی  مهدی نژاد 
از پــلاک ۱۵۸ فرعــی از ۳۰۲۷  اصلی ) مقدار ۴۱/۵ مترمربع( و از پلاک ۱۷۹ فرعی از ۳۰۲۷ اصلی 
) مقدار ۶۱/۶۵ مترمربع( محرز گردیده اســت .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رســید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض ، دادخواســت خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند .بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالکیت صادر خواهد شد . تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۱ 

احمد جهانگیر- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کاشمر 
511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی .نظر به دستور مواد ۱و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد 
سند رســمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ وبرابر رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۲۰۰۰۰۳۷۴ مورخ ۱۴۰۱/۰۹/۱۹ 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای علی اصغر عسکری بجستان به شناسنامه شماره ۱۱۸ کد ملی ۵۶۲۹۷۷۳۲۳۲ 
صادره  بجستان  فرزند مرتضی درششدانگ یک قطعه باغ محصور  به مساحت  ۱۲۱۴ مترمربع ، تمامت 
ششــدانگ پلاک ثبتی ۱۳۱۴ فرعی از یک اصلی واقع دربخش دو گناباد حوزه ثبت ملک بجســتان به 
آدرس : بجســتان – صحرای بجســتان – کوچه سرپشته خریداری  مع الواسطه از محل مالکیت خانم 
صغری امین زاده بجســتانی ثبت شــده ذیل صفحه ۶۵ دفتر املاک جلد ۴ محرز گردیده است . لذا به 
موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آیین 
نامه مربوطه این آگهی در نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این روزنامه و محلی /کثیرالنتشار در شهرهاودر 
روســتاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه اشخاص ذینفع به ارای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی و درروستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
محل وقوع ملک تسلیم ورسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۲
مجید طیبی- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک بجستان

مفقودی
ســند خودرو ســواری تیبا ۲ هاچ بــک بنزینی مدل ۱۳۹۶ به نــام خانم فاطمه خزائــی فرزند مصطفی 
قلــی  به شــماره ملــی ۰۷۰۰۲۲۰۵۴۲ به شــماره پــلاک ۱۱ د ۹۶۱- ایران ۳۶ و شــماره شاســی 
NAS۸۲۱۱۰۰H۱۰۹۹۴۵۹ و شماره موتور M۱۵/۸۴۳۹۹۵۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است. 

نکونام: با »پاتوسی« برخورد می کنم

پیشنهادی برای حضور در تیم ملی نداشتم
ســرمربی تیم فولادخورســتان با بیــان اینکه 
پیشنهادی برای حضور در تیم ملی نداشته است 
گفت: اگر مذاکره و پیشــنهادی در این خصوص 
شــود، خودم رســما به رســانه ها و مردم اعلام 

می کنم.
به گزارش ایرنا؛ »جواد نکونام« در جریان تمرین 
دیروز تیمش در جمع خبرنگاران، اظهار داشــت: 
تمرینات را بعد از اســتراحتی که برای تیم درنظر 
گرفته بودیم شــروع کردیم. شــروع تمریناتمان 
خوب بود و یک بازی دوستانه داشتیم و توانستیم 
بازیکنــان را خیلی زود به شــرایط مدنظر روانی 

برسانیم.
وی گفــت: اردوی امــارات خیلی به ما کمک 
کرد و شــرایط تیم مان خوب باشد و دو بازی 
دوستانه فوق العاده خوب و قوی با دو تیم خوب 
امارات داشــتیم. خدا را شکر شرایط تیم ما بعد 
از این اردو خوب است.سرمربی فولاد تصریح 
کــرد: چند غایب و مصــدوم در اردوی امارات 
داشــتیم و به همین دلیل از حدود ۱۴ بازیکن 
امید نیز در تمرینات بهره بردیم. باید کار درست 
انجام دهیم و وقتی مســئولیت تیم و باشگاه 
بزرگ فولاد خوزســتان را بر عهده داریم باید 
برای منافع فولاد و باشگاه کار کنیم و نباید به 
منافع بازیکن و شــخص دیگری فکر کنیم تا 
به موفقیت برسیم.وی گفت: بزرگ ترین مشکل 
قطعاً از من شروع می شــود زیرا ما در قرارداد 
بستن اشتباهاتی داشته ایم که البته دوست ندارم 
قضیه را باز کنم. اینکه بازیکن اول فصل و الان 
به موقع در تمرین حاضر نمی شود قطعاً من و 
مســئولان باشــگاه ایراد داریم و مهم تر از آن 

این است که چرا وقتی بازیکنی اشتباه می کند 
روی آن سرپوش می گذاریم. اشتباه کرده است 
و باید تنبیه شود و فرقی نمی کند کاپیتان تیم 
یا بازیکن دیگری از تیم باشد و همه بازیکنان 
باید در اختیار باشــگاه فولاد باشند.نکونام در 
مورد وضعیت پاتوســی توضیح داد: پاتوسی به 
تمرین نیامد و البته گفته اســت تصادف کردم. 
عکس هــای آن را هم دیده ام کــه اگر ببینید 
خنده تان می گیرد. دست و سر او زخم شده بود 
و باشــگاه عکس ها را به من نشان داد، اما خدا 
را شــکر پاهای بازیکن سالم بود و می توانست 
به تمرینات تیم بازگردد. اگر هم تصادف کرده 
باشــد باید بگویم بازیکن حق نــدارد از خود 
مراقبت نکند که چنین شــرایطی برای آن به 
وجود بیاید که مصدوم شود. در اسپانیا یکی از 
بازیکنان بزرگ بارسلونا زمانی که یک تفریح 
خطرناک انجام داد او را جریمه کردند و در تمام 

دنیا به همین صورت است و بازیکن اجازه ندارد 
وقتی تحت قرارداد باشگاه است چنین کارهایی 
انجام دهد.وی گفت: اجازه نمی دهم پاتوســی 
کنار تیم تمرین کنــد. بازیکنانی که همراه ما 
هســتند از روز اول زحمت می کشند و دور از 
خانواده هایشان هستند و این که پاتوسی در کنار 
خانواده اش استراحت می کرده، این بی احترامی 
به تیم است و من اجازه نمی دهم کسی به تیمم 
بی احترامی کند و قطعاً اگر تصمیمات انضباطی 
ســخت در بار اولی که دیر به تمرین آمد برای 
او گرفتــه می شــد الان مجدداً ایــن اتفاقات 
نمی افتاد. متأســفانه برخورد باشگاه به صورتی 
نبود که درس عبرتی برای پاتوسی شود برای 
همین مجبورم خودم با پاتوسی برخورد داشته 
باشم.سرمربی فولاد بیان کرد: برخی بازیکنان 
که نتوانســتند خواســته ما را برآورده کنند از 
تیم جدا خواهند شــد و بازیکنان جدیدی به ما 

اضافه می شود. صحبت های لازم را با باشگاه 
داشته ام و امیدوارم هر چه سریع تر نفرات جدید 
را جذب کنیم و تیم ما خیلی بهتر از تیم فعلی 
خواهد شــد. هواداران فوتبال در این چند سال 
من را شناخته اند و می دانند برای موفیت فولاد 
از هیــچ کاری دریغ نخواهم کرد و وظیفه ام را 
انجام می دهم. برای من اسم و نام اصلًا مهم 
نیست و تنها نام باشگاه بزرگ فولاد برای من 
مهم اســت و ســعی می کنم بهترین عملکرد 
را از بازیکنانــم بخواهم تا به موفقیت دســت 
پیــدا کنیم.وی در خصوص شــرایط تیم ملی 
به این جمله بســنده کرد و گفت: »درباره تیم 
ملی هیچ صحبتی ندارم و درســت هم نیست 
در این زمینــه صحبت کنم. امیدوارم تیم ملی 
ایران موفق باشــد.«نکونام در خصوص بحث 
حضورش در تیم ملی اظهار کرد: لطفاً جای من 
در این زمینه صحبت نکند. زیرا اولًا پیشنهادی 
بابت هدایت تیم ملی به دســت من نرسیده و 
فدراســیون فوتبال هیچ برنامه ای به من نداده 
اســت. دفعه اولی هم که صحبت شــد هیچ 
برنامه ای نبود که بخواهد قاطعیت داشته باشد 
و الان هم به همین صورت اســت. متأسفانه 
دوستان بیخودی صحبت هایی انجام می دهند 
کــه نکونام به تیم ملی برود یــا نرود که باید 
بگویم کسی به من پیشنهادی نداده و صحبتی 
هم نکرده اســت. هر زمان اتفاقی افتاد خودم 
رســماً در خصوص آن صحبت می کنم و اگر 
لازم باشــد باشگاه بیانیه ای بدهد با هماهنگی 
 انجام می دهیم و اگر نیاز به جواب باشد جواب

 می دهیم.

آماده  باش یحیی به بازیکنان برای شهرآورد؛  دیاباته غایب بزرگ
تمرینات پرسپولیس بعد از یک روز استراحت 
از سر گرفته شد که در تمرین دیروز مهاجم 

سرخ پوشان غایب بود.
شاگردان یحیی گل محمدی که خود را برای 
شــهرآورد پایتخت آماده می کننــد امروز از 
ســاعت ۱۱:۳۰ در ورزشگاه تهرانسر تمرین 

کردند.
تمریــن بعــد از صحبت هــای ســرمربی 
سرخ پوشــان و با انجام کارهای نرمشــی و 
کششی آغاز شــد. در ادامه پاسکاری کوتاه 
و ترکیبی، حمله بــه دروازه، مینی فوتبال و 
فوتبــال درون تیمی بخش هــای دیگر این 

تمرین بــود. گل محمدی در ایــن تمرین، 
تاکتیک های دیدار شهرآورد را گوشزد کرد.

کادر فنی در آیتم های مختلف نکات مد نظر 
خود را به بازیکنان گوشــزد می کرد، در این 
تمرین که ۹۰ دقیقه به طول انجامید به غیر 

از شیخ دیاباته همه بازیکنان حاضر بودند.

 تیم فوتسال زیر 21 سال ناشنوایان 
ایران قهرمان جام جهانی شد

جوانان  ناشنوایان  فوتسال  تیم 
جام  رقابت های  قهرمان  ایران 

جهانی زیر ۲۱ سال شد.
جوانان  ناشنوایان  فوتسال  تیم 
کشورمان در فینال اولین دوره 
جام جهانی فوتســال زیر ۲۱ 
ســال در مالزی از ســاعت ۹ 

صبح به وقت ایران به مصاف تیم قزاقســتان رفت و در پایان با نتیجه 
یک بر صفر حریف خود را شکست داد و بر سکوی قهرمانی ایستاد.

مهدی کرمعلی )دروازه بان و کاپیتان(، محمدحســن عبداللهی، مسعود 
برناک، ابوالفضل ابراهیمی و علیرضا نصیری نژاد به عنوان ترکیب اصلی 
به میدان رفتند. گل تیم ایران توســط سجاد ندیمی در دقیقه ۲۳ به ثمر 
رسید. در مســابقه رده بندی تیم ازبکستان ۱۱ بر ۶ مقابل تیم میزبان 

پیروز شد و مقام سوم را به دست آورد.
 یک نقره، حاصل تلاش مهدی کرمی

 در اولین تجربه جهانی
ملی پوش دســته ۱۰۹ کیلوگرم وزنه برداری ایران صاحب یک مدال نقره در 
مسابقات قهرمانی جهان شد.مسابقات وزنه برداری قهرمانی جهان در کلمبیا، 
بامداد دیروز با برگزاری رقابت دسته ۱۰۹ کیلوگرم مردان ادامه یافت. در این 
دسته مهدی کرمی ملی پوش کشــورمان با نفراتی از تونس، کلمبیا )۲ نفر(، 
لهستان، ازبکستان، چین تایپه و گرجستان )۲ نفر( به رقابت پرداخت. کرمی 
کــه اولین حضــورش در رقابت های جهانی را تجربــه می کرد، در یکضرب 
عملکرد فوق العاده ای داشــت و با مهار وزنه های ۱۷۰، ۱۷۴ و ۱۷۶ کیلوگرم 
صاحب مدال نقره شــد، آن هم در حالی که روســلان نورالدینوف وزنه بردار 
سرشناس ازبکستان و دارنده مدال طلای المپیک ۲۰۱۶ ریو با ۱۷۷ کیلوگرم 

طلا گرفت. ضمن اینکه نماینده تونس با ۱۷۵ کیلوگرم سوم شد.
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درگاه پرداخت امن

محقق شد؛ یک شرکت دانش بنیان   در 
شد ساخته  ها  میکروارگانیسم  برندگی  بین  از  خاصیت  با  هوا  تصفیه  دستگاه 

بنیان موفق  محققان یک شرکت دانش 
به تولید دســتگاه تصفیه هــوای از بین 
برنده میکروارگانیسم ها شدند که اکنون 
در فولادســازی مورد اســتفاده قرار می 

گیرد.
حســین قریشی، مدیر عامل یک شرکت  
دانــش بنیان در گفتگو بــا خبرنگار مهر 
گفــت: معمولا دســتگاه های تصفیه دو 
نــوع فیلتر دار و بدون فیلتر هســتند؛ در 
دســتگاه های تصفیه هوا که بدون فیلتر 
ســاخته می شــوند، از مواد ازن، UV و 
پلاسما اســتفاده می شــود که این نوع 

دستگاه ها، ازن تولید می کنند.
قریشی خاطر نشــان کرد: این در حالی 
بر اســاس اعلام ســازمان  اســت که 
بهداشــت جهانی، حتی مقــدار کم ازن 

موجب تخریب سیستم تنفسی می شود.
مدیر عامل این شرکت دانش بنیان اضافه 
کرد: دســتگاه های تصفیه هوای فیلتردار 
نیز، به گونه ای هستند که میکروارگانیسم 
ها در ســطح فیلتر رشد می کنند. این امر 
به دلیل رطوبت موجود در سطح فیلترها 
اســت و همین موضــوع موجب آلوده تر 

شدن هوای محیط خواهد شد.
وی با بیــان اینکه در راســتای اهمیت 
تولید دســتگاه تصفیه مناسب توانستیم 
دستگاه تصفیه هوایی را به تولید برسانیم، 

گفت: در طراحی این دســتگاه، روشی را 
بــه کار بردیم که علاوه بــر رفع عیوب 
دســتگاه های تصفیه موجود، قادر است 
ساختار میکروارگانیسم ها را از بین ببرد.

قریشــی ادامه داد: این دستگاه تصفیه، 
ذرات کمتــر از ۲.۵ میکرون را به ذرات 
درشــت تری تبدیل می کند و در سطح 
بعدی فیلتر موجود در این دســتگاه، آن 
را به دام می اندازد.قریشــی با اشــاره به 
مکانیزم حــذف میکروارگانیســم ها در 
این دســتگاه توضیح داد: ایده طراحی و 
ساخت این سیستم تصفیه هوا از سیستم 
ترانزیستورها گرفته شده که بر اساس آن 

یکسری آلیاژهای خاصی با نیمه رساناها 
در ارتباط اســت و از این طریق اقدام به 
حذف میکروارگانیســم هــای موجود در 
این  اینکه  بیان  با  محیط می کند.قریشی 
دســتگاه در انواع اداری، صنعتی و نیمه 
صنعتی به تولید رســیده اســت، گفت: 
دســتگاه اداری برای محیط های خانگی 
و شــرکت ها کاربرد دارد و نیمه صنعتی 
محیط های تا ۲۰۰ متر مربع را پوشــش 
می دهد که برای سالن های بیمارستان ها، 
شرکت های فولاد و ... استفاده می شود.

مجــری طرح با بیان اینکــه در مقیاس 
صنعتی موفق به انعقاد قراردادی شــده 

ایــم، گفت: به تازگی قــراردادی با یک 
شرکت فولادی منعقد کردیم که در واحد 

اسید شویی بکار گرفته می شود.
وی در خصوص تفاوت این دســتگاه با 
دســتگاه های تصفیه هوای مجهز به نانو 
فیلتــر، توضیح داد: نانــو فیلترها قادر به 
ولی  نیستند،  ها  میکروارگانیســم  جذب 
دســتگاهی که در این شــرکو به مرحله 
تجاری سازی رساندیم، علاوه بر آلودگی 
هوا، ویروس ها و باکتری را از بین می برد.

به گفته این محقق، این دستگاه در یکی 
از بیمارســتان های اســتان اصفهان نیز 

کاربردی شده است.

فناوری

پژوهشگران آلمانی، طرح جدیدی را برای ساخت مدارهای الکترونیکی ارائه 
داده اند که عنصر اصلی آن آب است.

به گزارش ایســنا و به نقل از نیو اطلس، آب معمولا چیزی است که باید از 
مدارهای الکترونیکی دور نگه داشته شود، اما مهندسان آلمانی اکنون مفهوم 
جدیدی را برای ســاخت مدارهای مبتنی بر آب توســعه داده اند که بســیار 

سریع تر از مواد نیمه رسانای کنونی عمل می کند.
ترانزیســتورها، عنصر بنیادین سیســتم های الکترونیکی هستند و داده ها را 
با جابه جایی بین حالت های رســانا و غیر رســانا پردازش می کنند زیرا مواد 
نیمه رسانا در آنها با جریان های الکتریکی 
روبه رو می شوند. سرعت این تغییر حالت 
همراه بــا تعداد ترانزیســتورهای موجود 
در یــک تراشــه، عامل اصلی ســرعت 
یک سیســتم رایانه ای است.پژوهشگران 
 Ruhr( بوخــوم«  رور  »دانشــگاه 
از  نوع جدیدی   ،)University Bochum
مدار را ابداع کرده اند که می تواند بســیار سریع تر از مواد نیمه رسانای موجود 
تغییر حالت دهد. عنصر کلیدی این مدار، آب با یون های یدید حل شده در آن 
اســت تا آب را شور کنند. یک نازل سفارشی سازی شده، آب را به یک دهانه 
با ضخامت تنها چند میکرون می فرستد.در مرحله بعد، یک پالس لیزر کوتاه 
اما قوی به طرف آب شــلیک می شــود. این کار، الکترون ها را از نمک های 
محلول خارج می کند و رســانایی آب را افزایش می دهد. لیزر دوم می تواند 
وضعیت آب را بازخوانی کند و گزینه های روشن و خاموش را به ترانزیستور 
موجود ارائه دهد.از آنجا که پالس لیزر بسیار سریع است، آب می تواند حالت 
مدار را در چند پیکوثانیه تغییر دهد و بســیار سریع تر از همه نیمه رساناهای 
موجــود عمل کند.ایــن ایده در حال حاضر فقط یک مفهوم اســت و هنوز 
دقیقا مشــخص نیســت که مدارهای مبتنی بر آب را چگونه می توان عملا 
در مقیاس انبوه تولید کرد اما با این وجود، یک ایده جذاب به نظر می رسد.

ارائه طرحی جدید برای ساخت مدارهای 
الکترونیکی از آب!

فراخوان مناقصه عمومی 
شــرکت شهرکهای صنعتی خراســان رضوی در نظر دارد منافصه عمومی اجرای پروژه 
احداث ســاختمان آتش نشانی شهرک صنعتی تربت جام با مشحصات را از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد 
مناقصه تا ارائه پیشــنهاد مناقصه گران و بارگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترنیکی دولت )ســتاد(یه آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شــد و لازم است 
مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در ثایت مذکور و دریافت 
گواهی امضای الکتر.نیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار متاقصه 

در سامانه 1401/09/26 می باشد. 
آخرین مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 14 مورخ 1401/10/1 

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 14 مورخ 1401/10/11 
زمان بازگشایی پاکتها: ساعت 10 مورخ 1401/10/12

اطلاعات تماس شرکت شهرکهای صنعتی خراسان رضوی جهت دریافت اطلاعات بیشتر 
در خصوص اســناد مناقصه و ارائه پاکتهای »الف «: مشهد- بلوار خیام- بعد از خیام 35- 

تلفن: 37642005- نمابر 37642003 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 

 مشــخصات کار: احداث ساختمان آتش نشــانی شــامل 130 متر مربع ساختمان اصلی 
) اداری، پارکینگ خودرو و انبارها( و 35 متر مربع محوطه سازی بیرونی شامل جداول 
پرســی و زیر سازی و کف پوش پیاده روی پیرامونی خارج از سایه انداز سقف آشیانه و 
بطور کلی اجرای کامل پروژه آماده بهره برداری مطابق نقشــه های اجرایی و دستور 

کار دستگاه نظارت. 
مبلغ برآورد: 14.271.687.696 ریال بر اســاس فهارس بهای ســال 1401 ) اعتبار طرح 

غیر عمرانی ( 
مدت انجام کار: 6 ماه 

تضمین شــرکت در مناقصه: هفتصد و سیزده میلیون و پانصد و نود هزار ریال به صورت 
تضامیــن قابل قبــول مربوط مندرج در آییــن نامه تضمین معاملات دولتی به شــماره 

123402/ ت 50659 ه مورخ 94/9/22. 
رشته و پایه تشخیص صلاحیت پیمانکاران: ساختمان و ابنیه – تمامی پایه ها

روابط عمومی شرکت شهرکهای صنعتی خراسان رضوی 
شناسه آگهی: ۱۴۲۷۴۳۴

میم الف: ۹۶۰۵


